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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT  
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
  

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ: 
 
Núm.: 8/2012 
Caràcter: ordinària 
Data: 2 d’agost de 2012 
Convocatòria: primera 
Horari: de les 8 i 5 minuts del vespre fins a ¼ d’11 del vespre  
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS: 
 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde (CiU) 
Sra. Sandra Bartomeus i Vicens, primera tinenta d’alcalde (CiU) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, segona tinenta d’alcalde (L'EST) 
Sr. Andrés Navarrete i Quirós, tercer tinent d’alcalde (PP) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, quart tinent d’alcalde (CiU) 
Sr. Genís Dalmau i Burgués, cinquè tinent d’alcalde (L'EST) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, regidora (CiU) 
Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor (CiU) 
Sra. Sandra Pibernat i Busquets, regidora (L'EST) 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Dolors Bassa i Coll, regidora (Esquerra-AM)  
Sr. Marc Calvet i Martí, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Laia Coll i Aguilera, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Lluís Coll i Torrent, regidor (UPM-PM) 
Sra. Caterina Matas i Mercader, regidora (UPM-PM) 
Sr. Narcís Noguer i Daurell, regidor (UPM-PM) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET) 
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Josep Rovira i Jofre, secretari  
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el Sr. alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar els assumptes 
inclosos en l’ordre del dia de la convocatòria: 
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A) Part resolutiva  
 
1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió núm. 7/2012, de 5 de juliol. 
 
2. Aprovar la proposta de les festes locals del municipi per a l’any 2013. Exp. 630/12 

(Secretaria). 
 
3. Concedir el guardó de la Medalla del Montgrí de l’any 2012. Exp. 478/12 (Cultura). 

 
4. Aprovar el Compte general de la corporació corresponent a l'exercici de 2011. Exp. 

290/12 (Serveis Econòmics). 
 

5. Aprovar inicialment la modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana 
municipal referent a la regulació complementària a l’ús hoteler en el sòl no 
urbanitzable. Exp. 673/12 (Secretaria). 

 
6. Aprovar inicialment la modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana 

municipal referent a la cota de la  planta baixa per raons d’inundabilitat i de 
topografia. Exp. 674/12 (Secretaria). 

 
7. Aprovar definitivament el Plec de clàusules administratives particulars i el Plec de 

prescripcions tècniques que han de regir la contractació, per procediment obert 
(diversos criteris d’adjudicació), dels serveis d’escombraries, de neteja viària i de 
platges, i de clavegueram de Torroella de Montgrí i obertura de la convocatòria de la 
licitació. Exp. 490/12 (Secretaria). 

 
8. Moció del Consorci Alba-Ter per garantir el cabal del riu Ter en el marc del procés de 

licitació de la gestió del servei d’abastament prestat per Aigües Ter-Llobregat (ATLL). 
Exp. 703/12 (Secretaria). 

 
9. Moció del grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya per identificar 

Torroella de Montgrí com a municipi adherit a l’Associació de Municipis per la 
Independència amb rètols a l’entrada de Torroella i de l’Estartit. Exp. 702/12 
(Secretaria). 

 
10. Donar compte de l’aprovació definitiva i de la conformitat al text refós del Pla 

especial de catàleg de masies i cases de pagès en sòl no urbanitzable. Exp. 381/08 
(Secretaria). 

 
11. Assumptes urgents. 
 

B) Part de control 
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12. Donar compte dels decrets de l’Alcaldia i de les regidories delegades del núm. 1411 
al núm. 1691, corresponents al període comprès entre el 18 de juny de 2012 i el 
13 de juliol de 2012. 

 
13. Precs i preguntes. 
 

 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
A) PART RESOLUTIVA  
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 7/2012, DE 5 DE JULIOL 
 
D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el 
Sr. alcalde cedeix la paraula al secretari, qui pregunta si algun membre de la Corporació ha de 
formular alguna observació a l’acta de la sessió que s’ha distribuït amb la convocatòria.  
 
El Sr. Sarquella exposa que votarà en contra de l’aprovació de l’acta per la transcripció que s’ha 
fet, perquè no recull el que es va dir i hi ha frases que alteren el sentit del que va manifestar, 
disfressant la realitat. Considera que és obligació de l’alcalde i de tots els regidors controlar les 
transcripcions que es fan de les actes, donat que és l’únic reflex legal que existeix perquè el 
poble sàpiga de primera mà què es debat en els plens. Demana al Sr. alcalde que revisi la 
transcripció del Ple i indiqui si la seva queixa és certa o no. També demana la modificació de les 
incorreccions i recorda que UPM-PM també es va queixar el Ple passat. Remarca que si van 
aconseguir que es gravessin els plens no era un caprici, sinó una necessitat per no trobar 
manipulades les seves intervencions. Reitera la necessitat de retransmetre els plens per mitjà 
de la ràdio municipal i la pàgina web per acostar la gestió municipal als ciutadans. Vol saber 
què s’ha fet fins ara per aconseguir aquest tràmit. 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Rufí, qui s’afegeix a la queixa del Sr. Sarquella, i a la del 
Sr. Coll en el Ple passat, perquè considera que la transcripció de l’acta no està ben feta. Afirma 
que, si és per qüestions tècniques, no pot ser que estigui ben feta per als regidors de l’equip de 
govern i mal feta per a la resta. 
 
El secretari demana la paraula al Sr. alcalde i exposa que la transcripció de l’acta és 
responsabilitat seva i que l’última sessió del Ple no va quedar gravada, amb la qual cosa va 
haver de redactar l’acta amb les anotacions que va prendre. Considera que possiblement no 
s’han recollit íntegrament les intervencions dels regidors. 
 
El Sr. alcalde exposa que el secretari li ho va comentar i que, tot i revisar alguns punts, molts 
dels seus comentaris tampoc hi estan reflectits. Demana disculpes perquè les tecnologies han 
jugat una mala passada. 
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El secretari demana al Sr. Sarquella que exposi les modificacions adients per votar-les i aprovar 
l’acta. El Sr. Sarquella afirma que hi hagut temps per avisar els regidors per definir el text. El Sr. 
Rufí afirma que hi votaran a favor si això no es repeteix. 
 
Sotmesa a votació l’acta de la sessió núm. 7/2012, de 5 de juliol, és aprovada per majoria 
absoluta (vot favorable de tots els regidors/es, llevat del vot en contra del Sr. Sarquella). 
 
 
2. APROVAR LA PROPOSTA DE LES FESTES LOCALS DEL MUNICIPI PER A L’ANY 2013. 
EXP. 630/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 26 de juliol de 2012, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vist l'escrit tramès pels Serveis Territorials a Girona del Departament d’Empresa i Ocupació de 
la Generalitat de Catalunya, segons el qual l'Ajuntament de Torroella de Montgrí ha de proposar, 
abans del 30 de setembre de 2012, les festes locals del municipi per a l'any 2013. 
 
Atès que l’article 37.2 de l’Estatut dels Treballadors indica que, de les 14 festes laborals, dues 
tindran caràcter local. 
 
Atès que el Decret 177/1980, de 3 d’octubre, estableix que les dues festes locals seran fixades 
per Ordre del Conseller d’Empresa i Ocupació, a proposta dels municipis respectius. 
 
Atès el que disposa l’Ordre EMO/185/2012, de 22 de juny, per la qual s’estableix el calendari 
oficial de festes laborals per a l’any 2013. 
 
Atès que l’acord de l’Ajuntament ha de ser adoptat per Ple, tal com estableix l’article 46 del 
Reial Decret 2001/1983, de 28 de juliol, sobre regulació de la jornada de feina, jornades 
especials i descansos. 
 
Vist l’informe del tècnic de Cultura, Joventut i Festes, de data 12 de juliol de 2012, sobre la 
proposta de festes locals de Torroella de Montgrí per a l’any 2013. 
 
Vist l’informe de la coordinadora del Consell Municipal de l’Estartit, de data 16 de juliol de 
2012, sobre la proposta de festes locals de l’Estartit per a l’any 2013. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Proposar al conseller del Departament d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya 
les següents festes locals del municipi per a l'any 2013: 
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- Torroella de Montgrí: 20 de maig (Pasqua Granada) i 26 d’agost. 
- L’Estartit: 26 de juliol (Santa Anna) i 13 de desembre (Santa Llúcia). 

 
2n. Comunicar aquest acord als Serveis Territorials a Girona del Departament d’Empresa i 
Ocupació de la Generalitat de Catalunya”. 
 
Llegit el dictamen, i sense intervencions, se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
3. CONCEDIR EL GUARDÓ DE LA MEDALLA DEL MONTGRÍ DE L’ANY 2012. EXP. 478/12 
(CULTURA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Cultura de 
26 de juliol de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vist l’informe de l’Àrea de Cultura i Festes, de data 24 de juliol de 2012, el qual diu 
textualment així: 

 
“L'Ajuntament de Torroella de Montgrí, per acord del Ple municipal del 23 de desembre de 
1985, concedeix cada any el guardó "Medalla del Montgrí" a persones, entitats o empreses que 
s'hagin destacat en qualsevol aspecte en bé del municipi. 
 
En aquest sentit, des de l'Àrea de Cultura i Festes proposem les següents persones i entitats 
perquè els sigui concedida la Medalla del Montgrí durant els actes de la Festa Major de 2012: 
 
Cels Sais i Ballester 
 
Parlar d’en Cels, que és així com se’l coneix a Torroella, és parlar d’una persona compromesa 
amb el seu municipi. En Cels Sais en totes les coses en què ha participat al llarg de la seva vida 
ho ha fet des dels valors del compromís i la dedicació. 
 
Cels Sais i Ballester, nascut a Torroella de Montgrí el 21 de maig de 1928, va cursar els seus 
estudis a les escoles nacionals, amb el senyor D., i amb catorze anys, l’1 de setembre del 
1942, va anar a fer les proves per entrar a treballar al Banc Hispano Colonial. La primera tasca 
que li encomanaren els seus superiors fou ingrata: anar per les cases a cobrar les lletres dels 
crèdits concedits pel banc. L’any 1948 el Banc Central absorbeix l’Hispano Colonial, i en Cels 
passa a formar part de la seva plantilla a l’oficina de Torroella. En Cels desenvolupà tasques en 
les diferents seccions de l’oficina bancària, i arribà a ser-ne el director l’any 1972. Cal dir que 
l’any 1942 les oficines del Banc Hispano Colonial s’il·luminaven amb espelmes. Més endavant, 
amb l’aparició del bolígraf, n’hi havia que deien que la tinta d’aquell artefacte tan modern no 
suportaria el pas del temps. Aquest any, Caixa  Girona proposa a en Cels que es faci càrrec de 
la direcció de l’oficina que l’entitat vol obrir a Torroella. És així que, l’any 1972, en Cels entra 
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com a director de l’oficina de Caixa Girona a Torroella; hi romandrà fins al moment de la seva 
jubilació, l’any 1993. Ni més ni menys que cinquanta-un anys treballant, molts canvis viscuts i 
una enorme capacitat d’adaptació a noves formes de treball i gestió. Per il·lustrar el caràcter 
obert, afable i conciliador d’en Cels Sais, només cal que ens fixem que durant anys, a Torroella, 
la Caixa de Girona tothom la coneixia com “la Caixa d’en Cels”.  
 
El 27 de novembre de 1956, l’any de la fred, es casà amb M.M.P.P. Un any més tard, el 1957, 
nasqué el seu fill, C.S.P. 
 
En Cels, com dèiem al principi, és una persona compromesa amb el municipi que l’ha vist néixer 
i on ha viscut i treballat al llarg de la seva vida. Així, ha participat activament en diferents 
entitats de diversa naturalesa en bé de Torroella de Montgrí, com el Casal del Montgrí, el Cine 
Centro o la Comissió de Festes. Fa uns anys, un grup de joves de Torroella s’encarregaven de 
l’organització de les festes al municipi. En Cels ens recalca que hi havia molta gent i que 
“tothom hi posava el coll sense esperar res a canvi”. Només la satisfacció de veure que la gent 
podia gaudir un any més de la Festa Major, la Festa de Reis, Carnaval, etc. De la col·laboració 
d’en Cels amb la Comissió de Festes hi ha moltes anècdotes. En ple fenomen de la Nova 
Cançó, als anys setanta, la Comissió de Festes va organitzar un concert amb tres primeres 
espases com Lluís Llach, Ovidi Montllor i Ramon Muntaner. El que ens crida l’atenció d’aquest 
acte és que va ser el mossèn de Torroella, mossèn I.G., qui va haver de donar el seu carnet 
d’identitat a la Guàrdia Civil com a garantia que el concert es desenvoluparia amb normalitat i 
sense alterar l’ordre establert. 
 
En Cels Sais ha estat sempre una persona conciliadora, amb una gran capacitat per fer aflorar 
el sentit comú de les persones. Potser per això i pels seus coneixements, fou cridat per un grup 
de pagesos de la vila per portar la Cooperativa Agrícola Santa Caterina. Es tractava d’organitzar 
els paràmetres productius de les explotacions agrícoles i ramaderes d’alguns pagesos de 
Torroella. Recorda aquest repte com a complicat: “El pagès a casa seva és el rei i tot ho fa bé. 
Ningú li ha de venir a dir què és el millor per a la seva explotació”. Malgrat les dificultats, la 
Cooperativa va servir per fer alguns avenços en les explotacions dels pagesos que hi van prendre 
part. 
 
Avui, en Cels i la seva dona gaudeixen participant en diferents entitats culturals del municipi 
com l’Associació del Llibre de la Festa Major, la revista Emporion i el Consell de Convivència. 
Precisament, formar part del Consell de Convivència ha permès a en Cels entendre de primera 
mà les dimensions del repte que suposa treballar per  la convivència entre les diferents cultures 
que tenim a casa nostra. Amb persones de mentalitat oberta com la d’en Cels, segur que ens 
en sortirem. 
 
L’any 2009, va acceptar l’encàrrec que l’Ajuntament li va fer de pronunciar el pregó de la Festa 
Major als Jardins John Lennon, abans de començar el sopar popular d’aquell any. 
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En Cels Sais és, mai millor dit, un home fet a ell mateix. Perseverant, compromès i amb esperit 
de treball envers el municipi de Torroella de Montgrí – l’Estartit. 
 
Càrites Baix Ter 
 
El 7 de juny de 1980, essent mossèn de la Parròquia de Sant Genís mossèn J.Q., mossèn P., 
Càrites Parroquial comença la seva activitat a Torroella de Montgrí. L’activitat de l’entitat se 
centra en donar suport a aquelles persones amb més dificultats per tenir cobertes les 
necessitats més bàsiques. En aquesta primera etapa, J.R. exerceix un paper fonamental com a 
voluntari de l’entitat, estant sempre al costat dels més desafavorits.  
 
Amb l’arribada a la parròquia mossèn Ll.C., Càrites experimenta una evolució organitzativa a 
diferents nivells. Els diferents serveis que ofereix l’entitat passen a organitzar-se seguint uns 
criteris de millora en l’eficàcia i l’eficiència, com per exemple el rober. 
 
El 15 de febrer de 2011, amb l’actual mossèn J.B., l’entitat fa un pas endavant i passa a 
aglutinar 27 municipis del Baix Ter amb l’objectiu essencial de millorar el servei a les persones 
més necessitades. Aquesta agrupació de municipis, amb el nom de Càrites Baix Ter, treballa en 
moments molt difícils per a donar eines a aquelles persones que passen més dificultats a sortir 
de la situació adversa que viuen. 
 
En aquest sentit, el pla estratègic de Càrites Baix Ter 2007-2013 centra la seva acció no tant 
en la beneficència i més a donar eines i recursos a les persones més necessitades per millorar 
la seva situació a diferents nivells: educació, treball, habitatge, entre altres. Càrites Baix Ter 
actualment centra la seva acció a partir de 9 programes: 
 
Acollida: espai d’escolta activa i de suport, de valoració de la persona i per a la persona, 
d’orientació, derivació i acompanyament als recursos més adients segons les necessitats. 
 
Aliments: espai destinat a oferir aliments bàsics a persones que es troben en una situació 
puntual de precarietat econòmica i/o social, i que tenen moltes dificultats per cobrir 
adequadament les seves necessitats més bàsiques. 
 
Ajudes econòmiques: quan es valora convenient, es proporcionen ajuts puntuals per cobrir 
necessitats bàsiques urgents. 
 
Servei d’Orientació Sòcio-Laboral: un servei de suport a les persones aturades amb especials 
dificultats d’inserció laboral. Se’ls assessora, orienta i informa per facilitar el seu procés de 
recerca activa i autònoma de feina tot dissenyant un programa personal i individualitzat. 
 
Noves Estratègies d’Inserció: centrat en els joves més desafavorits, el programa desenvolupa 
processos d’orientació i suport individualitzat amb la finalitat que els joves coneguin els recursos 
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per accedir al mercat laboral, millorin les seves competències personals i puguin identificar les 
seves preferències laborals i formatives. 
 
Rober: un servei que recicla la roba de segona mà i té com a principal objectiu proporcionar 
roba a persones amb dificultats econòmiques, tot apostant per la cultura de la reutilització, el 
reciclatge i el consum responsable. 
 
Dutxa: servei que facilita a les persones un espai on dutxar-se i a la vegada es facilita el 
material necessari per realitzar la higiene. 
 
Servei d’Intervenció Educativa: s’emmarca dins del camp de la prevenció amb un conjunt 
d’activitats que volen intervenir de dels primers símptomes de fracàs escolar. Es treballa la 
situació global del nen o nena tot implicant la família i coordinant-se la tècnica amb els centres 
educatius. 
 
Taller d’Acollida Lingüística i Cultural: espai d’aprenentatge inicial de la llengua catalana a nivell 
oral, per permetre la comprensió i la parla de la llengua en situacions quotidianes, alhora que es 
potencia el coneixement de la nostra cultura i del nostre entorn en un context de relació i 
convivència entre diferents cultures.     
 
Avui, la Junta de Càrites Baix Ter, presidida per M.d.Q.P., està formada per 11 persones que 
representen els diferents serveis, amb representació dels diferents municipis, on es treballa 
coordinadament i en equip. La situació de forta crisi que es viu actualment complica 
extraordinàriament la tasca dels diferents projectes descrits i fa que l’entitat es replantegi certs 
aspectes pel futur. Actualment els recursos són molt limitats, i aquesta situació afecta no 
només aquells col·lectius que tradicionalment vivien amb risc d’exclusió, sinó també a persones 
i famílies que n’estaven al marge i que ara també ho passen malament. Aquest nou context fa 
que Càrites replantegi la seva acció per ser conseqüent amb la situació que es viu al carrer. En 
aquest sentit, la creació del futur Centre de Distribució d’Aliments ha de millorar i dignificar 
l’entrega d’aliments. 
 
La tasca que desenvolupa Càrites no seria possible sense totes les persones que han format 
part de l’entitat al llarg de tots aquests anys, els prop de vuitanta voluntaris que hi treballen 
actualment i els tècnics i tècniques que té i ha tingut l’entitat. 
 
Club Nàutic Estartit 
 
L’any 2011 el Club Nàutic Estartit celebrava els cinquanta anys de la seva fundació. Des que la 
primera junta del Club, l’any 1961, iniciés el camí, el Club Nàutic Estartit ha seguit un rumb 
indissociable del poble de l’Estartit, influint en la seva fesomia, potenciant la seva activitat 
econòmica i aportant activitat esportiva. 
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Parlar del Club Nàutic Estartit és parlar d’una entitat que ha mantingut al llarg dels seus 
cinquanta anys d’història un ferm compromís amb l’Estartit, el seu paisatge i la seva gent. Allò 
que va impulsar la primera junta del Club Nàutic l’any 1961 no era aliè a l’esperit d’Il·lustres 
estartidencs com en X.R., en Ll.M. i tants pescadors i gent de mar que ha vist néixer l’Estartit. 
 
Si repassem la història d’aquest club veurem que ha estat sempre associada a la perseverança, 
el treball i la determinació que les diferents juntes han mantingut per fer avançar l’entitat en els 
seus objectius.  
 
El 27 d’octubre de 1960 una trentena d’emprenedors es van aplegar per constituir la comissió 
organitzadora d’una societat esportiva anomenada Club Náutico Estartit per a la pràctica i la 
promoció dels esports nàutics. En aquests primers moments la il·lusió i l’amistat és el que 
regeix aquests pioners. Així, el 2 de novembre de 1961 es constitueix formalment l’entitat amb 
R.B. com a president; P.R. com a vicepresident; F.P., secretari; J.M.V., vicesecretari; C.Ll., 
tresorer; J.G., administrador; J.P., comptador; J.G., vocal de motonàutica; J.M., vocal de vela, i 
H.d.J, vocal de rem. 
 
La determinació d’aquests homes de dotar d’un club nàutic a l’Estartit no fou un camí gens 
fàcil, fou dura i poc agraïda. Però, la visió a llarg termini d’aquesta primera junta per 
desenvolupar una obra que es recolzava “en la convicció, l’esforç i el treball, sols la perspectiva 
històrica que es posa en moviment amb la suma dels anys els hauria de concedir o sostreure’ls 
la raó”. 
 
L’any 1965, a proposta de R.B., accedeix al càrrec de president del Club Nàutic Estartit, M.C.. 
És en aquests anys que la junta centra els seus esforços per explicar que la creació d’un club 
nàutic és bàsic per potenciar el comerç i l’hoteleria de l’Estartit. També és el moment que la 
junta directiva de l’entitat centra en l’activitat esportiva un dels seus pilars bàsics de treball. Així, 
el juliol de 1968 s’organitza la primera travessia de les Medes a l’Estartit. També aquest any 
s’inicia l’activitat formativa de vela amb mainada. 
 
L’any 1972 és un any importantíssim per a l’entitat perquè es fan grans avanços en les obres 
de construcció: s’estan acabant les obres de l’espigó i del dragat del port. A més, s’han 
concedit oficiosament els permisos per a la prolongació del dic de defensa i d’altres 
construccions del port esportiu i la concessió d’una important zona portuària per al Club. 
 
M.C. és el president que crea les bases per a una gestió professional de l’entitat, i el 1973 J.P. 
entra com a director del Club Nàutic Estartit. El pas de J.P. per l’entitat estarà marcada per la 
seva professionalitat i dedicació durant els setze anys que va romandre a l’entitat. Aquest any 
també es concreta la compra dels terrenys de la zona de la Torre Gran, que amb el temps 
esdevindrà una àmplia zona esportiva al servei de tot el municipi de Torroella de Montgrí-
l’Estartit i dels pobles dels voltants. 
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L’any 1984 el Club Nàutic Estartit, juntament amb els clubs nàutics de Palamós i l’Escala 
funden l’Associació de Ports Esportius i Turístics de la Costa Brava. L’any 1986 la Direcció de 
Ports i Costes de la Generalitat de Catalunya resol favorablement la construcció del dic de 
protecció. “Això vol dir que, a més de la seguretat al port, que permetrà deixar en hivernatge, a 
l’aigua, les embarcacions, s’arranjaran uns 100 amarratges en la cara interior dels dics, la qual 
cosa facilitarà l’acollida d’un nombre abundant d’embarcacions en règim de trànsit”. 
 
L’any 1989 és nomenat director del Club Nàutic Estartit T.G., “un home de mar, navegant 
acreditat” que dirigeix l’entitat sota els criteris que l’han portat a ser un club nàutic modèlic en 
molts aspectes, entre els que podem destacar la conscienciació mediambiental. En aquest 
sentit, el Club, des de 1991 forma part del Consell Assessor de les Illes Medes. 
 
L’any 1992, any olímpic, és l’any de la inauguració d’una de les construccions més esperades 
pel Club, es tracta del nou edifici que ha d’acollir les oficines i el local social. Un any més tard, 
Ll.U. passa a ser el president de l’entitat amb una acció que se centra en la potenciació de 
l’activitat esportiva i la internacionalització del club.  
 
L’any 1993 el Club Nàutic organitza el Campionat d’Europa de Vela de la Classe Olímpica Finn i 
s’estrena la organització de la Copa Raquero. Aquest any, la Federació Catalana de Vela 
concedeix al Club la Vela d’Or. 
 
Durant la dècada dels anys noranta, continua l’augment de les competicions esportives amb la 
Regata de Pasqua, el concurs de pesca al Currican. A més, cada any se celebra la tradicional 
travessia Illes Medes – l’Estartit.  
 
Punt i a part mereix l’activitat entorn la zona esportiva de la Torre Gran que durant la presidència 
de LL.U. ha experimentat un augment en el nombre de cursetistes i ha esdevingut una autèntica 
eina de cohesió. Durant la presidència de Ll.U. també s’inicia el programa “Navega en verd” que 
consisteix en un canal de recollida de les aigües provinents de la neteja de les embarcacions. 
 
L’actual president del Club Nàutic Estartit, J.P.d.M. accedeix al càrrec de president i la seva 
tasca se centra a continuar l’evolució de l’entitat. El Club manté avui un compromís amb el 
medi ambient i mostra d’això és el Premi Nacional de Medi Ambient que la Generalitat va 
concedir al projecte “Navega en Verd”. La repercussió econòmica que té el Club és molt 
important amb 31 treballadors tot l’any i fins a 75 durant l’estiu. L’impacte econòmic per a 
l’Estartit i Torroella de Montgrí és també molt important. 
 
El Club Nàutic Estartit, és avui una entitat forta i amb una gran massa social, que manté un 
compromís amb el paisatge i el mediambient i que continua treballant pels valors d’amistat, 
treball i perseverança que van portar-la a néixer l’any 1961”. 

 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
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1r. Concedir el guardó de la Medalla del Montgrí de l’any 2012 a les següents persones i 
entitats:  
 

- Cels Sais i Ballester. 
- Càrites Baix Ter. 
- Club Nàutic Estartit. 

 
2n. Notificar aquest acord als interessats.  
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Coll, qui felicita les persones i entitats que aconseguiran la 
medalla. Respecte al Sr. Cels Sais afirma que es voldria quedar amb unes paraules del text: “En 
Cels Sais és, mai millor dit, un home fet a ell mateix. Perseverant, compromès i amb esperit de 
treball envers el municipi de Torroella de Montgrí – l’Estartit”. Respecte a Càrites considera que, 
ara més que mai, ha de ser guardonada pels moments compromesos que s’estan passant i per 
l’esforç que fan els voluntaris/àries ajudant gent del municipi. Respecte al Club Nàutic l’Estartit, i 
també com a exregidor de Turisme, li vol agrair la seva col·laboració i la promoció del municipi a 
fora de casa nostra i el col·laborar amb l’oficina de Turisme i amb els actes que l’Ajuntament fa 
a l’Estartit. També els felicita pels seus 50 anys. 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Rufí, qui s’afegeix a la felicitació que fan tots els grups. 
Felicita el Sr. Cels Sais, una persona afable que, a la seva edat, col·labora amb diverses entitats 
del municipi, amb la festa major i, fa poc, encara va fer el pregó. Quant a Càrites, fa avinent 
que, sense la seva ajuda, la tasca dels serveis socials seria inabastable. Respecte al Club 
Nàutic, al marge dels 50 anys d’història, manifesta que manté un model de club nàutic, un port 
obert al municipi i pioner en qüestions mediambientals. 
  
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
4. APROVAR EL COMPTE GENERAL DE LA CORPORACIÓ CORRESPONENT A L'EXERCICI DE 
2011. EXP. 290/12 (SERVEIS ECONÒMICS) 
 
A petició del Sr. alcalde, l’interventor llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 26 de juliol de 2012, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Per Decret de l'Alcaldia 1039/2012, d’11 de maig, es van retre els estats i comptes de 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí corresponents a l’exercici de 2011. 
 
Per acord de la Junta de Govern de l’Organisme Autònom de Can Quintana-Museu de la 
Mediterrània, adoptat en la sessió ordinària de 7 de maig de 2012, es van retre els comptes de 
l’esmentat ens corresponents a l’exercici de 2011 i es van remetre a l’Ajuntament de Torroella 
de Montgrí. 
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Sobre la base d’aquests comptes, la Intervenció va formar el Compte general de la corporació 
corresponent a l’exercici de 2011. 
 
Emès informe favorable sobre el Compte per la Comissió Especial de Comptes en la sessió de 
31 de maig de 2012, amb l’informe de la Comissió, es va exposar al públic, mitjançant la 
publicació d’un edicte al Butlletí Oficial de la Província núm. 112, d’1 de juny de 2012, i al 
tauler d’anuncis de la corporació, per un termini de quinze dies hàbils, durant els quals i vuit 
més els interessats van poder presentar-hi reclamacions, objeccions o observacions. 
 
Atès que durant el termini assenyalat no se n’ha presentat cap. 
 
Vist l’informe d’Intervenció de 19 de juliol de 2012. 
 
Vist el que disposen els articles 22.2 e) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases 
del règim local; 52.2 f) del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat 
pel Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril; 212 i 223 del Text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, i 3 b), 4.1 i 41.4 de 
la Llei 18/2010, de 7 de juny, de la Sindicatura de Comptes, i les regles 97 a 104 de l’Ordre 
EHA/4041/2004, de 23 de novembre, per la qual s’aprova la Instrucció del model normal de 
comptabilitat local. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar el Compte general de la corporació corresponent a l'exercici de 2011. 
 
2n. Retre el Compte general a la Sindicatura de Comptes de Catalunya i al Tribunal de 
Comptes”. 
 
Seguidament, l’interventor exposa la informació més destacada del Compte general de 2011: 
 
A.- Ajuntament: 
 
A.1.- Grau d’execució del Pressupost: 
 
Despeses (92,50%): 20.190.013,88 € 
Despeses personal:    98,41% 
Despeses béns corrents i serveis:  93,34% 
Despeses financeres:    94,41%  
Transferències corrents:   91,51% 
Inversions reals:    84,98% 
Passius financers:    96,54% 
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Ingressos (97,59%): 17.999.948,60 € 
Impostos directes:    102,83%  
Impostos indirectes:      77,17%  
Taxes i altres ingressos:     96,24% 
Transferències corrents:     97,50% 
Ingressos patrimonials:     88,06% 
Transferències de capital:     85,25%  
Passius financers:        0,00% 
 
A.2.- Resultat pressupostari: 688.249,40 euros  
A.3.- Romanent de tresoreria per despeses generals: 343.839,13 euros.  
A.4.- Estat del deute: 87,68%. 
A.5.- Estalvi net ajustat: 1.033.556,29 euros.  
 
B.- Organisme Autònom Can Quintana – Museu de la Mediterrània. 
 
B.1.- Grau d’execució del Pressupost:  
Despeses:  85,64%.  
Ingressos:   91,16%  
 
B.2.- Resultat pressupostari: 15.696,39 euros  
B.3.- Romanent de tresoreria per despeses generals: 71.451,35 euros.  
B.4.- Estalvi net ajustat: 32.410,59 euros.  
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui fa avinent que, des de COET, es considera 
que la gestió econòmica s’ha de dur a terme des d’una visió tècnica i professional i no política, 
doncs ja es veuen els resultats arreu del país. Confirma la seva abstenció en aquest punt. 
 
Seguidament, el Sr. Coll avança el seu vot favorable i manifesta que es va dur a terme una 
gestió acurada dels ingressos i les despeses durant l’any 2011. Com a UPM, que va estar al 
govern durant els 6 primers mesos, es mostra satisfet amb el resultat. Considera que l’equip 
que porta l’Àrea d’Economia funciona i el felicita, a l’igual que als diversos regidors d’Hisenda.  
 
Tot seguit, el Sr. Rufí mostra la satisfacció per l’aprovació, espera, dels comptes de 2011. Per 
les dades exposades per l’interventor exposa que la situació financera de l’Ajuntament és 
òptima, més enllà de les mitges veritats i les males interpretacions que s’han fet en aquest 
tema. Mostra la seva satisfacció com a responsable que va ser-ne de la meitat, o fins i tot d’una 
mica més. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP, dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM i 
dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM; i abstenció del regidor del Grup del COET). 
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5. APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL D’ORDENACIÓ 
URBANA MUNICIPAL REFERENT A LA REGULACIÓ COMPLEMENTÀRIA A L’ÚS HOTELER EN 
EL SÒL NO URBANITZABLE. EXP. 673/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 26 de juliol de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vist que la revisió del Pla general d’ordenació urbana de Torroella de Montgrí va ser aprovada 
definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 2001 (i 
Text refós aprovat pel Ple de la corporació, en la sessió de 29 d’agost de 2001, i definitivament 
per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002), i publicada al 
DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002. 
 
Vista la proposta de modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana (exp. núm. 
673/12), referida a la regulació complementària a l’ús hoteler en el sòl no urbanitzable, 
formulada per l’Ajuntament i redactada per l’arquitecte Sr. Pere Solà i Busquets. 
 
Vist l’informe de Secretaria, de data 20 de juliol de 2012. 
 
Vist que la finalitat d’aquesta modificació és la de configurar un conjunt de determinacions 
d’ordenació d’acord amb els criteris i objectius dels diferents instruments d’ordenació 
urbanística vigents en el municipi, així com les del Decret 343/2006, de 19 de setembre, pel 
qual es desenvolupa la Llei 8/2005, de 8 de juny, de protecció, gestió i ordenació del paisatge, i 
es regulen els estudis i informes d'impacte i integració paisatgística, substanciades en el Catàleg 
del Paisatge de les Comarques Gironines. 
 
Vist l’informe de l’arquitecte Sr. Josep Maria Blázquez i Boya, de data 23 de juliol de 2012. 
 
Atès que, d’acord amb l’article 14.2 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament formular la redacció i 
tramitació d’aquesta modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana. 
 
Atès que, d’acord amb els articles 85.1 I 96 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament l’aprovació inicial i 
provisional d’aquesta modificació puntual, mentre que l’aprovació definitiva correspon a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona (art. 80.a). 
 
Ateses les determinacions dels articles 8.5, 14.2, 23.1.a), 76.2, 81, 85.1, 91, 92, 94, 96, 
97, 103.1, 106.1, 106.2 i 107, i disposicions addicionals (DA) 6a, 7a, 10a, 11a i 13a del 
Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme de 
Catalunya (TRLU); els articles 4, 15, 17, 18.4, 19, 21, 23, 112, 115, 117 i 118 del Decret 
305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme de Catalunya 
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(RLU); l’article 21 de la Llei 18/2007, del 28 de desembre, del dret a l’habitatge; l’article 17 de 
la Llei 3/2010, del 18 de febrer, de prevenció i seguretat en matèria d'incendis en establiments, 
activitats, infraestructures i edificis; els articles 22.2.c) i 47.2.ll) de la Llei estatal 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les bases de règim local (LRBRL); la Llei 6/2009, de 28 d’abril, 
d’avaluació ambiental de plans i programes (LAAPP). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar inicialment, d’acord amb els termes de l’informe de l’arquitecte Sr. Josep Maria 
Blázquez i Boya, de data 23 de juliol de 2012, la modificació puntual del Pla general 
d’ordenació urbana (exp. núm. 673/12), referida a la regulació complementària a l’ús hoteler en 
el sòl no urbanitzable, formulada per l’Ajuntament i redactada per l’arquitecte Sr. Pere Solà i 
Busquets. 
 
2n. Sotmetre aquest acord a informació pública, mitjançant anunci que s’inserirà al BOP, al 
DOGC, al diari El Punt, al tauler d’anuncis de la corporació i a la pàgina web d’aquest 
Ajuntament, pel termini d’un mes, podent ser examinat durant aquest període per tal de 
presentar les al·legacions o reclamacions que es considerin pertinents. D’acord amb la 
disposició addicional desena del Decret legislatiu 1/2010, la informació pública es durà a terme 
fins a l’1 d’octubre de 2012.  

 
3r. Sol·licitar els informes preceptius als organismes següents afectats per raó de llurs 
competències sectorials:  
 

- Oficina Territorial d’Avaluació Ambiental del Departament de Territori i Sostenibilitat. 
- Àrea de Medi Natural del Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i 

Medi Natural. 
- Servei d’Aplicacions de Polítiques de Paisatge del Departament de Territori i 

Sostenibilitat. 
- Oficina de Gestió Ambiental Unificada del Departament de Territori i Sostenibilitat. 
- Agència Catalana de l’Aigua. 
- Departament d’Empresa i Ocupació. 
- Departament de Cultura”. 

 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui manifesta que, si bé veuen amb bons ulls 
que no es faci una delimitació restrictiva de l’activitat hotelera al sòl no urbanitzable, pensen 
que no és òptim deixar aquesta decisió en la seva totalitat a la discrecionalitat administrativa 
d’aquest Ajuntament, ja que això pot conduir a favoritismes per part de l’equip de govern que hi 
hagi en el seu moment. Per tot això anuncia la seva abstenció. 
 
Seguidament la Sra. Matas exposa que han estudiat la documentació de la proposta. Fa avinent 
que l’informe de l’arquitecte municipal Sr. Blázquez planteja la proposta en el marc de la Llei 
3/2012, de 22 de febrer, llei que, alhora, s’emmarca en les dificultats econòmiques actuals 
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amb l’objectiu d’incentivar la promoció econòmica, modificant el Text refós de la Llei 
d’urbanisme i introduint mesures per abreujar la tramitació d’instruments urbanístics (la qual 
cosa entén com a positiva), alhora que posa una especial èmfasi en els plans especials 
urbanístics, però, alhora, obre la porta a un nou tractament en legitimar la ubicació d’actuacions 
empresarials en sòl no urbanitzable. 
 
La Sra. Matas fa avinent que entenen que al municipi hi manquen equipaments hotelers de 
qualitat que, tot i essent de promoció privada, poden interpretar-se com d’interès públic, en el 
sentit que donen valor afegit a l’oferta de serveis que pot dinamitzar el desenvolupament 
econòmic del municipi, però quan aquests equipaments hotelers estan ubicats en sòl no 
urbanitzable o s’hi pretenen ubicar, en cal una anàlisi molt acurada amb l’objectiu prioritari de la 
preservació del territori. Considera que el territori és el principal actiu del municipi i el criteri de 
sostenibilitat ha de prevaler sobre altres plantejaments que cerquin rendibilitat econòmica, a 
vegades, a curt termini sense valorar l’impacte mediambiental i les repercussions sobre les 
activitats pròpies del món rural. 
 
Afirma que la proposta de modificació del PGOM se centra en l’article 108, relatiu a l’ús hoteler. 
Fa avinent que la proposta deroga el punt 6è: “En les qualificacions de sòl no urbanitzable on 
s’admet l’ús hoteler, els nous establiments tindran un màxim de 20 habitacions”. Exposa que la 
proposta de derogació d’aquest article argumenta que “no s’ha trobat cap justificació tècnica ni 
econòmica d’aquesta quantificació“ de 20 habitacions i afirma que és cert. També fa avinent 
que, derogant aquest punt 6, s’inclou un nou article: “En sòl no urbanitzable l’equipament privat 
turístic per a ús hoteler, EPT-H, es podrà situar en masies, molins, (…) sempre que tinguin una 
superfície major a 1.000 m2 (…). Compliran el rati de 60 m2 de superfície  construïda  per 
habitació”. 
 
Manifesta que és curiós com la derogació del punt 6 es fonamenta en la manca de justificació 
de la quantificació de les 20 habitacions i, per contra, la nova proposta tampoc justifica les 
dades quantificables que regiran la nova normativa. Constata que, fins i tot l’arquitecte 
municipal, Sr. Blázquez, que signa l’informe tècnic a la proposta de modificació, en el punt 4 
(consideracions a la proposta), respecte la superfície mínima construïda major als 1.000 m2 i el 
rati de 60m2/hab., exposa que “caldria justificar convenientment aquesta quantificació en 
relació amb les edificacions existents actualment en el Pla especial del catàleg de masies i 
respecte a la normativa sectorial que regula actualment aquests establiments”. 
 
Seguidament afirma que entenen la presumpta necessitat d’ampliar els equipaments turístics 
hotelers ja existents, però deixar la quantificació del nombre d’habitacions sota la responsabilitat 
de la presentació d’un pla especial no els sembla assenyat. Exposa que la Llei d’urbanisme, en 
el seu moment, permetia l’edificació a La Pletera i van ser prou valents que oposar-s’hi en 
defensa de la preservació del medi natural costaner. Creu que la història, per molt que sigui 
recent, els ha donat la raó. Manifesta que avui no els sembla assenyat obrir la porta a 
l’ampliació i ubicació de noves construccions empresarials en sòl no urbanitzable sense 
condicionants explícits en la normativa del PGOM del municipi. 
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Demana si s’ha valorat quin és l’impacte sobre els camins rurals i les activitats agrícoles de la 
plana que generarà l’augment no quantificat de trànsit de vehicles motoritzats no vinculats als 
usos d’explotació agrícola. Afirma que, malauradament, ja en tenim experiències negatives. 
 
Respecte al cas concret del Molí del Mig, promotor de la proposta, tal com consta en la 
documentació adjunta a l’expedient, fa avinent que en el punt 10 de l’ordre del dia d’avui es 
dóna compte de l’aprovació definitiva i de la conformitat al Text refós del Pla especial del 
catàleg de masies i cases de pagès en sòl no urbanitzable. La fitxa 45 d’aquest catàleg, 
dedicada al Molí del Mig, estableix que en aquesta edificació no s’admeten ampliacions. Per 
això suposa que l’equip de govern procedirà a la revisió i modificació del catàleg de masies. 
 
També fa avinent que la proposta també afirma que no hi ha increment de sostre edificable, per 
la qual cosa sol·licita a la regidora d’Urbanisme que ho aclareixi. Constata que a l’informe tècnic 
consta que la propietat del Moli del Mig ja ha presentat el pla especial. Demana quina és 
l’ampliació que s’hi proposa i si s’hi acompanya de l’informe paisatgístic. 
 
Alhora manifesta que l’informe també esmenta el mas la Galera, el qual no és un equipament 
hoteler. Sol·licita si s’està facilitant la seva adscripció a aquesta qualificació i demana quina 
descripció en fa el catàleg de masies. 
 
Considera que el catàleg del paisatge de les comarques gironines valora l’activitat rural com el 
principal actiu productiu, però també valora com a actius productius la implantació de formes de 
turisme de baix impacte paisatgístic com el cicloturisme, el senderisme, el turisme rural... 
Afirma que sobre paper la llei ho aguanta tot, però demana com es pot fer compatible el 
respecte al paisatge, a les activitats agràries i a les activitats d’explotació empresarial. Considera 
que, si aquestes últimes no vénen regulades amb més claredat, estem comprometent la 
preservació i sostenibilitat del nostre territori. 
 
Com a conclusió, fa avinent que comparteixen la possible necessitat de revisar la normativa del 
PGOM referida a l’ús hoteler en sòl no urbanitzable, però no estan d’acord amb els 
plantejaments d’aquesta proposta, per la qual cosa anuncia el seu vot negatiu. 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Rufí, qui contextualitza que la modificació afecta dos 
elements patrimonials històrics d’aquest municipi, dels segles XV-XVI. Considera que 
l’argumentació de la modificació és pobra. Podria estar d’acord que la limitació de 20 
habitacions que es va fer en el seu moment potser ara no la farien així. Considera que deixar-ho 
tot només a arguments subjectius, a paràmetres com la superfície de sostre construït o els 60 
m2 com a mínim per habitació de superfície construïda, els semblen uns paràmetres molt poc 
sòlids. Afirma que els podrien veure bé si s’establís també un límit d’habitacions. Considera que 
no es pot fer tot en sòl urbanitzable i que aquests hotels poden fer la competència a hotels de 
les zones urbanes. També fa avinent que no es pot canviar el model construït entre tots en 
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aquests 30 anys de democràcia. Afirma que no es pot fer urbanisme a la carta. Creu que es 
generen unes grans plusvàlues a la Galera que, actualment, no és un equipament hoteler. 
 
Quant al Molí del Mig, recorda que el traspassat arquitecte Sr. Josep Maria Deulofeu va rebre un 
premi del Col·legi d’Arquitectes per l’actuació que hi va portar a terme. Creu que no es pot 
posar al mateix lloc la possible ampliació del Molí del Mig amb la de la Galera, perquè s’hi 
generen unes plusvàlues sense cap millora prèvia. 
 
És del parer que l’urbanisme ha d’anar a foc lent perquè queda, amb la qual cosa cal conèixer 
l’històric de les coses. Creu que l’equip de govern està alterant les regles del joc a mitja partida 
en competència amb altres establiments. Creu que vanalitza l’urbanisme amb modificacions 
com aquesta perquè es tracta de dos edificis històrics. Considera que caldria deixar fora la 
Galera i fer un tractament especial al Molí del Mig (que està fet amb cura i sensibilitat), posant 
un límit concret al nombre d’habitacions. Demana deixar aquest punt de l’ordre del dia sobre la 
taula. Afirma que hi ha experiències de modificacions de planejament fetes amb presses en 
anteriors mandats, com el cas del Miramar, on tot continua igual. És del parer que cal tornar als 
inicis i pensar bé les coses. 
 
El Sr. alcalde replica, en relació amb totes les intervencions, que no van de pressa, que 
s’estudien bé les propostes i que tenen l’informe del cap d’Urbanisme, on es constata que es 
pot tirar endavant aquesta modificació. Creu que, en aquests moments de crisi econòmica, és 
bo que hi hagi empresaris emprenedors. Respecta l’opinió dels grups, però afirma que es tindrà 
cura sobre l’impacte paisatgístic. Constata que no s’està fent urbanisme a la carta ni hi ha barra 
lliure en urbanisme. Afirma que miren de fer les coses amb seny i aquesta n’és una.  
 
La Sra. Bartomeus reitera que ha tornat a sortir el tema de l’urbanisme a la carta i que voldria 
que constés en acta. També el tema que, des de l’equip de govern, es fan favoritismes. Nega 
ambdues afirmacions. Constata que ha comprovat que tothom veu que el límit de les 20 
habitacions potser era lògic en el seu moment però no ara. Afirma que l’objectiu de la 
modificació que es proposa és el d’eliminar aquesta restricció de 20 habitacions. Respecte a les 
peticions formulades per la Sra. Matas li indica que no té cap inconvenient perquè es trobin a 
l’Ajuntament i les hi pugui comentar perquè, ara mateix, no té totes les dades que demana. 
 
El Sr. Dalmau, com a regidor de Turisme, creu que la inversió al Molí del Mig és molt interessant 
en els temps que corren. Destaca que és important que hi hagi empresaris disposats a invertir, 
que ho facin al nostre municipi i que sigui una inversió de qualitat. Creu que cal donar suport a 
aquesta oportunitat de negoci que es planteja. Considera que no es fa urbanisme a la carta. És 
del parer que l’ampliació del Palau Lo Mirador també és bona per al municipi, amb un 
establiment de categoria. Fa avinent que l’equip de govern ha d’escoltar les propostes 
d’inversions com aquestes i, si són viables, els ha de donar suport. Considera que hi haurà 
poques inversions en establiments hotelers, apartaments o ampliacions de càmpings aquest 
hivern en municipis de la Costa Brava. Creu que cal estar content que hi hagi gent que vulgui 
venir a invertir al municipi. 
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El Sr. Rufí vol insistir en el per què es fa el mateix tractament al Molí del Mig que a la Galera. 
Considera que el primer és un establiment hoteler consolidat i que s’hi ha tingut sensibilitat 
arquitectònica. En canvi, creu que la Galera és un mas privat on es generarien plusvàlues 
importants. Demana per què es fa d’aquesta manera. 
 
La Sra. Bartomeus li respon que es fa d’aquesta manera per evitar precisament l’urbanisme a la 
carta, per no tenir discrecionalitat només en un establiment. 
 
El Sr. Rufí creu que no es pot comparar un mas privat amb un mas que és establiment hoteler 
que dóna prestigi al municipi. Afirma que l’urbanisme queda al territori i que s’ha de ser molt 
sensible amb el que es fa, i més l’equip de govern que només fa un any que hi és. També fa 
avinent que l’arquitecte municipal fa menys d’un any que és a la casa i, per tant, no té el 
coneixement històric per més bon arquitecte que sigui, que això no ho discuteix.  
 
El Sr. alcalde afirma que li agrada l’ímpetu del Sr. Rufí per defensar l’urbanisme, que se n’ha de 
tenir cura, que l’urbanisme queda en el nostre municipi. Exposa que li hagués agradat moltíssim 
que aquesta defensa faraònica que està fent avui el Sr. Rufí l’hagués tinguda fa un any i així ara 
no tindríem en el polígon una cosa urbanística i arquitectònica que perdurarà per sempre en el 
nostre municipi. Li sap greu que l’ímpetu que el Sr. Rufí ha tingut avui no l’hagués tingut fa un 
any. Li recorda que aquest petit fet és molt important per a l’equip de govern. 
 
El Sr. Rufí li afirma que no barregi els dos temes. Puntualitza que s’està parlant de la mesquita 
del polígon industrial, respecte a la qual l’actual equip de govern va portar la corresponent 
llicència d’obres al Jutjat i que la llicència de les obres que s’estan duent a terme actualment la 
va donar l’actual equip de govern. El Sr. alcalde no vol entrar en el debat, tot i que afirma no 
tenir cap mena de problema de seguir parlant del tema una hora i mitja més. Seguidament 
interpel·la el Sr. Calvet respecte del que acaba de dir. Li demana que ho digui pel micro per a 
què quedi gravat. El Sr. Calvet considera que, per treure això que ha tret, s’ha de tenir molt 
poca vergonya perquè és una llicència que, el que s’està fent ara, l’ha donada l’actual equip de 
govern. Per tant, considera que és l’obra de l’equip de govern en aquests moments. El Sr. 
alcalde li fa avinent que, si ha de parlar de “poca vergonya”, primer moderi les seves paraules i 
després, si vol, li recordarà exactament com va anar tot el tema de la llicència i qui la va donar. 
El Sr. alcalde li comenta que li sap greu que el Sr. Calvet continuï expressant al públic present 
que ha estat l’equip de govern qui ha donat la llicència. Considera que ell mateix l’ha signada, 
però que qui la va donar va ser l’anterior equip de govern. Per tant, fa avinent que la llicència 
estava més que atorgada. Li retreu el vocabulari barroer que ha emprat. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP; vot en contra dels 4 regidors/es del Grup 
d’Esquerra-AM i dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM; i abstenció del regidor del Grup del 
COET). 
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6. APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL D’ORDENACIÓ 
URBANA MUNICIPAL REFERENT A LA COTA DE LA  PLANTA BAIXA PER RAONS 
D’INUNDABILITAT I DE TOPOGRAFIA. EXP. 674/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 26 de juliol de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“Vist que la revisió del Pla general d’ordenació urbana de Torroella de Montgrí va ser aprovada 
definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 2001 (i 
Text refós aprovat pel Ple de la corporació, en la sessió de 29 d’agost de 2001, i definitivament 
per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002), i publicada al 
DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002. 
 
Vista la proposta de modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana (exp. núm. 
674/12), referida a la cota de la planta baixa per raons d’inundabilitat i de topografia, formulada 
per l’Ajuntament i redactada per l’arquitecte Sr. Josep Maria Blázquez i Boya. 
 
Vist l’informe de Secretaria, de data 20 de juliol de 2012. 
 
Vist que, de les experiències obtingudes durant els anys de vigència de l’actual Pla general 
d’ordenació urbana, s’han posat de manifest unes problemàtiques en l’aplicació de la cota de 
referència de la planta baixa, per raons tan influents en el tema com la topografia i la 
inundabilitat i per l’existència d’alguns desajustos, discrepàncies, i fins i tot contradiccions en 
l’articulat, es proposen les següents modificacions puntuals de la normativa del Pla general 
d’ordenació urbana:  
 

- Correcció d’una errada existent en l’article 88 que on feia referència a l’article 85 havia 
de dir 86. 

 
- Correcció i adaptació de la cota màxima de la planta baixa a les característiques 

d’inundabilitat de la zona Si, per permetre la construcció de plantes soterrani, passant 
de + 0.30 a 1.20 com a màxim, sense variar l’alçada reguladora màxima de les 
edificacions, remetent-se a les condicions de l’art. 63.2. 

 
- Adaptació de la cota de planta baixa de la zona de mitjana industriaI, ajustant-la a les de 

la zona aïllada, que és el que realment li pertoca per la seva tipologia, sense variar 
l’alçada reguladora màxima de les edificacions; i la substitució de les referències que es 
fan als tràilers en l’ordenació de l’accés a la parcel·la per aquesta tipologia industrial per 
la de vehicles, atenent a la impossibilitat de la seva aplicació real. 
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Atès que, d’acord amb l’article 14.2 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament formular la redacció i 
tramitació d’aquesta modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana. 
 
Atès que, d’acord amb els articles 85.1 I 96 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament l’aprovació inicial i 
provisional d’aquesta modificació puntual, mentre que l’aprovació definitiva correspon a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona (art. 80.a). 
 
Ateses les determinacions dels articles 8.5, 14.2, 23.1.a), 76.2, 81, 85.1, 91, 92, 94, 96, 
97, 103.1, 106.1, 106.2 i 107, i disposicions addicionals (DA) 6a, 7a, 10a, 11a i 13a del 
Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme de 
Catalunya (TRLU); els articles 4, 15, 17, 18.4, 19, 21, 23, 112, 115, 117 i 118 del Decret 
305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme de Catalunya 
(RLU); l’article 21 de la Llei 18/2007, del 28 de desembre, del dret a l’habitatge; l’article 17 de 
la Llei 3/2010, del 18 de febrer, de prevenció i seguretat en matèria d'incendis en establiments, 
activitats, infraestructures i edificis; els articles 22.2.c) i 47.2.ll) de la Llei estatal 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les bases de règim local (LRBRL); la Llei 6/2009, de 28 d’abril, 
d’avaluació ambiental de plans i programes (LAAPP). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar inicialment la modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana (exp. núm. 
674/12), referida a la cota de la planta baixa per raons d’inundabilitat i de topografia, formulada 
per l’Ajuntament i redactada per l’arquitecte Sr. Josep Maria Blázquez i Boya. 
 
2n. Sotmetre aquest acord a informació pública, mitjançant anunci que s’inserirà al BOP, al 
DOGC, al diari El Punt, al tauler d’anuncis de la corporació i a la pàgina web d’aquest 
Ajuntament, pel termini d’un mes, podent ser examinat durant aquest període per tal de 
presentar les al·legacions o reclamacions que es considerin pertinents. D’acord amb la 
disposició addicional desena del Decret legislatiu 1/2010, la informació pública es durà a terme 
fins a l’1 d’octubre de 2012. 

 
3r. Sol·licitar els informes preceptius als organismes següents afectats per raó de llurs 
competències sectorials:  
 

- Agència Catalana de l’Aigua”. 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula a la Sra. Matas, qui exposa que la proposta de modificació es 
planteja en tres blocs i s’hi referirà de manera puntual. En relació al bloc A (correccions d’errors 
topogràfics en l’articulat de la normativa (articles 85 i 86)), exposa que també cal incloure-hi 
una altra correcció vinculada a l’objecte de referència: l’article 40.5.7 diu “Els sòls qualificats 
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que tinguin el subíndex -i- hauran de complir l’establert en l’article 23 de l’Annex Normatiu” però 
l’article de referència a la normativa no és el 23, és el 63 (planta soterrani).  
 
Respecte al bloc B (correcció i adaptació de la cota màxima de la planta baixa (PB) a les 
característiques d’inundabilitat de la zona S-i- per la construcció de plantes soterrani (PS)), 
pensa que el problema de la inundabilitat a l’Estartit no es resol variant la cota de construcció 
de la planta baixa dels edificis en relació amb la cota a carrer, alhora que facilita la construcció 
de plantes soterrani i, en conseqüència, minimitza la manca d’aparcament. També considera 
que, en aquest assumpte, s’han patit experiències desafortunades. Considera que el problema 
és molt més complex. 
 
Manifesta que l’estudi del Sr. Blázquez sembla tècnicament acurat i, atès que no ha tingut 
ocasió de parlar-n’hi, li dóna un vot de confiança, tot i que hi ha alguns elements que no creu 
que justifiquin la modificació, com el fet de potenciar l’ús residencial de les PB perquè l’alçada 
de la cota de la seva construcció afavoreix la privacitat dels residents respecte al carrer. 
 
Malgrat això, sol·licita a la regidora d’Urbanisme que aclareixi si, per mantenir l’alçada màxima 
reguladora de l’edifici, l’increment d’alçada de la cota es compensarà amb la reducció de les 
diferents alçades de la resta de plantes en edificis plurifamiliars.  
 
Pel que fa al bloc C (topografia a la zona industrial), en relació amb l’adaptació de la cota de PB 
a la zona per a mitjana indústria, es manifesta amb els mateixos criteris que en el punt anterior. 
Respecte a l’article 220 (ordenació de l’accés a la parcel·la i la determinació d’àrees 
d’aparcament), considera que les indústries ubicades en zona MI reben mitjans de transport de 
la categoria de tràilers, en menor quantia que les situades en zona GI. Manifesta que el fet que 
s’hagi constatat la dificultat de maniobra d’aquests tràilers per accedir a l’interior de la parcel·la-
indústria MI no es resol substituint en l’articulat de la normativa el concepte tràiler pel de 
vehicle. Finalment considera que la modificació del punt 4 del mateix article 220 en què se 
suprimeix l’obligació de preveure una plaça d’aparcament per a un tràiler per cada 1.000 m2 
construïts, tot i que pugui representar la correcta aplicació dels paràmetres de separació i 
d’ocupació de l’edificació, representa l’acumulació de vehicles de gran tonatge als vials en 
situació de càrrega i descàrrega. Demana si l’equip de govern té alguna idea per resoldre 
aquesta conseqüència.  
 
Per tots aquests motius considera que el seu vot serà una abstenció. 
 
La Sra. Bartomeus agraeix les aportacions de la Sra. Matas. Li fa avinent que la correcció que 
indica li sembla que ja està corregida i, si no, ho revisaran. Quant a la modificació de l’alçada 
dels pisos, li comenta que no és una competència municipal. Respecte al tema dels 
aparcaments, li fa avinent que s’està estudiant el tema per regular-ho a nivell del polígon. 
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Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP; i abstenció dels 4 regidors/es del Grup 
d’Esquerra-AM, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET). 
 
 
7. APROVAR DEFINITIVAMENT EL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES PARTICULARS I 
EL PLEC DE PRESCRIPCIONS TÈCNIQUES QUE HAN DE REGIR LA CONTRACTACIÓ, PER 
PROCEDIMENT OBERT (DIVERSOS CRITERIS D’ADJUDICACIÓ), DELS SERVEIS 
D’ESCOMBRARIES, DE NETEJA VIÀRIA I DE PLATGES, I DE CLAVEGUERAM DE TORROELLA 
DE MONTGRÍ I OBERTURA DE LA CONVOCATÒRIA DE LA LICITACIÓ. EXP. 490/12 
(SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 26 de juliol de 2012, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vist l’expedient de contractació dels serveis d’escombraries, de neteja viària i de platges, i de 
clavegueram de Torroella de Montgrí. 
 
Vist que el Ple municipal, en la sessió de 5 de juliol de 2012, va adoptar els següents acords: 
 

“1r. Avocar les atribucions de l’Alcaldia en matèria de contractació per a l’aprovació del 
referit expedient de contractació i per a l’aprovació inicial del Plec de clàusules 
administratives particulars i del Plec de prescripcions tècniques. 
 
2n. Aprovar l’expedient de contractació, mitjançant procediment obert, oferta 
econòmicament més avantatjosa, amb diversos criteris d’adjudicació, per als serveis 
d’escombraries, de neteja viària i de platges, i de clavegueram de Torroella de Montgrí. 
 
3r. Autoritzar una despesa plurianual, per als exercicis 2013 a 2024, per finançar 
(mitjançant recursos ordinaris) les despeses derivades del contracte per als següents 
imports (IVA i increment d’IPC no inclosos): 
 

Anualitat Import 

2013 2.118.326,90 € 

2014 2.280.598,00 € 

2015 2.280.598,00 € 

2016 2.280.598,00 € 

2017 2.280.598,00 € 

2018 2.280.598,00 € 

2019 2.280.598,00 € 

2020 2.280.598,00 € 
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2021 2.280.598,00 € 

2022 2.280.598,00 € 

2023 2.280.598,00 € 

2024 197.208,90 € 
 
4t. Aprovar inicialment el Plec de clàusules administratives particulars que ha de regir la 
contractació, per procediment obert (diversos criteris d’adjudicació), dels serveis 
d’escombraries, de neteja viària i de platges, i de clavegueram de Torroella de Montgrí i 
el Plec de prescripcions tècniques que ha de regir la contractació, per procediment obert 
(diversos criteris d’adjudicació), dels serveis d’escombraries, de neteja viària i de platges, 
i de clavegueram de Torroella de Montgrí. 
 
5è. Exposar al públic, d’acord amb l’article 277.1 del Decret Legislatiu 2/2003, els 
referits Plecs pel termini de 20 dies hàbils, a comptar de l’últim anunci publicat al BOP o 
al DOGC, als efectes de presentació de reclamacions, al·legacions o suggeriments. En el 
supòsit de no formular-se’n cap, l’aprovació inicial esdevindrà definitiva. 
 
6è. Fer avinent que els referits Plecs es podran consultar al Perfil de contractant de 
l’Ajuntament (http://www.torroella-estartit.cat/contractacions.html) i s’exposaran al Tauler 
d’edictes municipal”. 

 
Vist que aquest contracte té la consideració de contracte subjecte a regulació harmonitzada, 
pel fet que es tracta d’un contracte de serveis (comprès a la categoria 16 de l’Annex II del 
TRLCSP) i el seu valor estimat és superior als 200.000,00 euros, tal com estableix l’article 16 
del TRLCSP. 
 
Vist que el Plec de clàusules administratives particulars i el Plec de prescripcions tècniques que 
ha de regir la contractació, per procediment obert (diversos criteris d’adjudicació), dels serveis 
d’escombraries, de neteja viària i de platges, i de clavegueram de Torroella de Montgrí han estat 
exposats al públic pel termini de 20 dies hàbils, publicant-se els corresponents anuncis en el 
BOP núm. 132, de 9 de juliol de 2012, en el DOGC núm. 6166, de 9 de juliol de 2012, a la 
pàgina web municipal i en el Tauler d’edictes en els mateixos terminis. 
 
Vist que, durant el termini d’informació pública dels Plecs, s’han presentat les següents 
al·legacions a l’aprovació inicial dels Plecs: Urbaser (RE núm. 5279, de 23 de juliol de 2012) i 
de Fomento de Construcciones y Contratas, SA (RE núm. 5376, de 26 de juliol de 2012). 
 
Vist que les referides al·legacions als plecs han estat informades per Secretaria i per la tècnica 
de gestió mediambiental, mitjançant informes conjunts de 23 i 26 de juliol de 2012, i on es 
proposa: 
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I.- Esmenar el plec de clàusules administratives particulars que ha de regir la 
contractació, per procediment obert (diversos criteris d’adjudicació), dels serveis 
d’escombraries, de neteja viària i de platges, i de clavegueram de Torroella de Montgrí en el 
següent sentit: 

 
a) Modificar les clàusules 14.2.2 a 15 i els corresponents annexos per passar criteris 

de valoració que depenen de fórmules automàtiques al sobre C. 
b) Modificar el model de proposició econòmica (Annex núm. 8) i deixar en blanc el 

contingut de les taules relatiu a horari i jornades anuals, a fi i efecte que cada 
licitador dissenyi lliurement la forma de prestació dels serveis, possibilitant-se que 
pugui oferir millores en les freqüències sense cost addicional per a ell i per a 
l’Ajuntament. 

c) Modificar la xifra de 0,25 punts per 0,025 punts (a la clàusula 15.1.4 a) i b)); i 
modificar el terme “dia” per “jornada” a les clàusules 15.1.2 i 15.1.3. 

d) Aclarir els conceptes de la fórmula de l’oferta econòmica: “b”: diferència entre el 
preu de sortida (25.541.733,75 € (IVA exclòs) per a 11 anys) i l’oferta del licitador; i 
“bmax”: diferència entre el preu de sortida (25.541.733,75 € (IVA exclòs) per a 11 
anys) i l’oferta més baixa presentada. 

e) Suprimir el tercer paràgraf de la clàusula 60 (revisió de preus). 
f) Afegir el número de jornades anuals del conductor de primera del servei de recollida 

selectiva (298) a la clàusula 4. 
 
II.- Esmenar el Plec de prescripcions tècniques que ha de regir la contractació, per 

procediment obert (diversos criteris d’adjudicació), dels serveis d’escombraries, de neteja viària i 
de platges, i de clavegueram de Torroella de Montgrí en el següent sentit: 
 

a) Modificar la tercera línia del 3r paràgraf de la clàusula 5.1 per a què quedi redactada 
de la següent manera: “Desembussos d’escomeses d’edificis públics i, a petició de 
l’Ajuntament, d’edificis particulars”, i eliminar la primera línia del 5è paràgraf. 

b) Modificar la clàusula 6.1 (servei d’actuació immediata) en el sentit de fer-hi constar 
que la recollida d’animals de la via pública serà d’animals morts. 

c) Modificar el 4t paràgraf de la clàusula 6.4 en el sentit següent: “L’horari d’inici del 
servei no serà anterior a les 6 del matí. El règim del servei en diumenges i festius 
serà com a mínim: A Torroella durant tot l’any dues hores els diumenges i festius; a 
l’Estartit, entre l’1 de juny al 30 de setembre, 5 peons jornada complerta i un oficial 
de segona jornada complerta d’abril a setembre“. 

d) Modificar el darrer paràgraf de la clàusula 1.4 en el sentit següent: “En tots els 
serveis, excepte el de platges (ja definit a la clàusula 7.5), s’ha de distingir tres 
temporades a l’any segons la necessitat: 

 Temporada alta: del 15 de juny al 31 d’agost i la setmana de 
Setmana Santa. 

 Temporada mitja: abril, maig, de l’1 al 14 de juny, setembre i 
octubre. 
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 Temporada baixa: la resta”. 
e) Introduir un nou redactat a la clàusula 3.1, al primer punt del 2n paràgraf: “Respecte 

a la recollida selectiva de grans generadors el funcionament haurà de ser el següent: 
* El nucli de Torroella i carrers adjacents seguir amb el servei que ja està implantat 
de la recollida selectiva del porta a porta de cartró i vidre de les activitats 
econòmiques”. 

 
Vist que, per Decret de l’Alcaldia núm. 1833/2012, de 26 de juliol, es va proposar al Ple 
l’avocació de les atribucions de l’Alcaldia en matèria de contractació per a l’aprovació definitiva 
del Plec de clàusules administratives particulars i del Plec de prescripcions tècniques i per a la 
convocatòria de la licitació dels serveis d’escombraries, de neteja viària i de platges i de 
clavegueram de Torroella de Montgrí. 
 
Vista la proposta de Plec de clàusules administratives particulars que ha de regir la contractació, 
per procediment obert (diversos criteris d’adjudicació), dels serveis d’escombraries, de neteja 
viària i de platges, i de clavegueram de Torroella de Montgrí i de Plec de prescripcions tècniques 
que ha de regir la contractació, per procediment obert (diversos criteris d’adjudicació), dels 
serveis d’escombraries, de neteja viària i de platges, i de clavegueram de Torroella de Montgrí, 
els quals incorporen les determinacions precedents. 
 
Ateses les següents determinacions normatives: 
 Directiva 2004/18/CEE, del Parlament Europeu i del Consell, de 31 de març, sobre 

coordinació dels procediments d’adjudicació dels contractes públics d’obres, subministraments i 
serveis.  
 Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 

de contractes del sector públic (TRLCSP) (correcció errors al BOE de 3/2/2012), modificat per 
l’Ordre EHA/3479/2011, de 19 de desembre, per la qual es publiquen els límits dels diferents 
tipus de contractes a efectes de la contractació del sector públic a partir de l’1 de gener de 
2012. 
 Reial decret legislatiu 2/2000, de 16 de juny, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de 

Contractes de les Administracions Públiques (TRLCAP): art. 25.1 paràgraf 1r (DT 4a del TRLCSP, 
tot i les DD úniques de la LCSP i del TRLCSP). 
 Reial decret 817/2009, de 8 de maig, pel qual es desenvolupa parcialment la Llei 30/2007, 

de 30 d'octubre, de Contractes del Sector Públic (RPLCSP). 
  Reial decret 300/2011, de 4 de març, pel qual es modifica el Reial Decret 817/2009, de 8 

de maig, pel qual es desenvolupa parcialment la Llei 30/2007, de 30 d'octubre, de Contractes 
del Sector Públic i s’ha habilitat el titular del Ministeri d’Economia i Hisenda per modificar els 
seus annexos. 
 Reial decret 1098/2001, de 12 d'octubre, pel qual s'aprova el Reglament General de la Llei 

de Contractes de les Administracions Públiques (RGLCAP) (en allò que no s’oposi al TRLCSP i al 
RPLCSP). 
 Informe 12/10, de 23 de juliol de 2010, de la Junta Consultiva de Contractació 

Administrativa de l’Estat, relatiu a la diferència entre el contracte de gestió de serveis públics, 
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sota la modalitat de concessió de serveis, i els contractes de serveis. 
 Reial decret 475/2007, de 13 d’abril, pel qual s’aprova la Classificació Nacional d’Activitats 

Econòmiques 2009 (CNAE-2009). 
 Reglament (CE) núm. 213/2008 de la Comissió, de 28 de novembre de 2007. 
 Recomanació 1/2009, de 30 de juliol, d’adaptació de la Recomanació 2/2005, de 5 de 

maig, de la Junta Consultiva de Contractació Administrativa de Generalitat, sobre la inclusió de 
clàusules lingüístiques en els contractes administratius per tal de fomentar l'ús del català, a la 
Llei 30/2007, de 30 d'octubre, de contractes del sector públic. 
 Acord del Parlament de Catalunya d’1 de març de 2011, de creació del Tribunal de 

Recursos Contractuals del Parlament de Catalunya (DOGC de 28 de març de 2011). 
 Llei 7/2011, del 27 de juliol, de mesures fiscals i financeres, mitjançant la disposició 

addicional quarta de la qual es crea l'Òrgan Administratiu de Recursos Contractuals de 
Catalunya. 
 Ordre EHA/1490/2010, de 28 de maig,  per la qual es regula el funcionament del Registre 

Oficial de Licitadors i Empreses Classificades de l’Estat (BOE de 10 de juny de 2010). 
 Llei 5/2012, del 20 de març, de mesures fiscals, financeres i administratives i de creació de 

l'impost sobre les estades en establiments turístics. 
 Decret 107/2005, de 31 de maig, de creació del Registre Electrònic d’Empreses Licitadores 

de la Generalitat de Catalunya. 
 Resolució de 6 d’abril de 2009, de la Presidència del Tribunal de Comptes, per la qual es fa 

públic l’Acord del Ple de 26 de març de 2009, que aprova la Instrucció General relativa a la 
remissió al Tribunal de Comptes dels extractes dels expedients de contractació i de les relacions 
de contractes i convenis celebrats per les Entitats del Sector Públic Estatal i Autonòmic (BOE 
d’11 abril de 2009). 
 Resolució de 10 de maig de 2012, de la Presidència del Tribunal de Comptes, per la qual es 

publica l'Acord del Ple de 26 d'abril de 2012, pel qual s'aprova la Instrucció sobre remissió dels 
extractes dels expedients de contractació i de les relacions anuals dels contractes, celebrats per 
les Entitats del Sector Públic Local, al Tribunal de Comptes (BOE de 12 de maig de 2012). 
 Resolució de 21 de juny de 2010, de la Sindicatura de Comptes, per la qual es dóna 

publicitat als acords del Ple de la Sindicatura de Comptes de Catalunya del 19 de gener i 8 de 
juny de 2010, que estableixen el contingut de l'extracte dels expedients de contractació (DOGC 
núm. 5657, de 25 de juny de 2010) D’acord art. 308 LCSP (Registre Contractes SP). 
 Article 42 del Codi de Comerç espanyol de 1885, en relació a les empreses vinculades. 
 Reial decret legislatiu 1/1995, de 24 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de 

l’Estatut dels Treballadors (ET). 
 Llei estatal 22/2011, de 28 de juliol, de residus i sòls contaminats. 
 Llei estatal 31/1995, de 8 de novembre, de prevenció de riscos laborals. 
 Decret legislatiu 1/2009, de 21 de juliol, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei reguladora 

dels residus. 
 Llei estatal 7/1985, reguladora de les bases de règim local (LRBRL). 
 Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i 

de règim local de Catalunya (TRLMRLC). Arts. 273-281 (en allò que no s’oposi al TRLCSP). 
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 Llei estatal 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i 
del procediment administratiu comú (LRJPAC). 
 Llei estatal 11/2007, de 22 de juny, d'accés electrònic dels ciutadans als serveis públics 

(LAECSP). 
 Llei 26/2010, del 3 d'agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions 

públiques de Catalunya (LRJPAPC), modificada per la Llei 10/2011, del 29 de desembre, de 
simplificació i millorament de la regulació normativa. 
 Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 

reguladora de les Hisendes Locals (TRLHL). 
 Llei estatal 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s'estableixen mesures de lluita contra la 

morositat en les operacions comercials (modificada per la Llei estatal 15/2010). 
 Llei orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter personal. 
 Reial decret 994/1999, d’11 de juny, pel qual s’aprova el Reglament de mesures de 

seguretat de fitxers automatitzats que continguin dades de caràcter personal 
 Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d'obres, activitats i serveis 

dels ens locals (ROAS). 
 El Reglament de serveis de les corporacions locals (Decret de 17 de juny de 1955), en tot 

allò que no s'oposi al Reial decret legislatiu 3/2011 ni, de manera supletòria, a la reglamentació 
catalana. 
 Llei 1/1998, de 7 de gener, de política lingüística i disposicions que la desenvolupen. 
 Les Bases d’execució del Pressupost municipal. 
 Altra normativa d’aplicació d’àmbit administratiu. 
 Si no hi hagués normativa administrativa, regiria el dret privat. 

 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Avocar les atribucions de l’Alcaldia en matèria de contractació per a l’aprovació definitiva del 
Plec de clàusules administratives particulars i del Plec de prescripcions tècniques que regulen la 
licitació i per a la convocatòria de la licitació dels serveis d’escombraries, de neteja viària i de 
platges i de clavegueram de Torroella de Montgrí. 
 
2n. Aprovar els informes conjunts, de 23 i 26 de juliol de 2012, de Secretaria i de la Tècnica de 
gestió mediambiental, mitjançant els quals es resolen les al·legacions presentades per Urbaser 
(RE núm. 5279, de 23 de juliol de 2012) i per Fomento de Construcciones y Contratas, SA (RE 
núm. 5376, de 26 de juliol de 2012), tot esmenant els Plecs en els termes indicats 
anteriorment. 
 
3r. Aprovar definitivament el Plec de clàusules administratives particulars que ha de regir la 
contractació, per procediment obert (diversos criteris d’adjudicació), dels serveis 
d’escombraries, de neteja viària i de platges, i de clavegueram de Torroella de Montgrí i el Plec 
de prescripcions tècniques que ha de regir la contractació, per procediment obert (diversos 
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criteris d’adjudicació), dels serveis d’escombraries, de neteja viària i de platges, i de 
clavegueram de Torroella de Montgrí. 
 
4t. Fer avinent que els referits Plecs es podran consultar al Perfil de contractant de l’Ajuntament 
(http://www.torroella-estartit.cat/contractacions.html). 
 
5è. Aprovar la corresponent convocatòria de licitació, per procediment obert (diversos criteris 
d’adjudicació), dels serveis d’escombraries, de neteja viària i de platges, i de clavegueram de 
Torroella de Montgrí, fent avinent que, durant el termini de 40 dies naturals, a comptar des de 
la data de l’enviament de l’anunci del contracte a la Comissió Europea, es puguin presentar 
proposicions per part dels licitadors. L’anunci també es publicarà al BOE, al BOP, al Tauler 
d’edictes i al Perfil del contractant de l’Ajuntament. 
 
6è. Notificar els presents acords a les empreses que han presentat al·legacions a l’aprovació del 
Plec de clàusules administratives particulars i del Plec de prescripcions tècniques”. 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa, en nom de COET, que l’equip de 
govern no ha acceptat la proposta que van fer de crear una comissió específica formada per tots 
els grups municipals per consensuar el tema, donada la seva importància. Demana una reflexió 
a tots els presents sobre la forma de treballar d’aquest equip de govern, segons ells amb diàleg, 
segons molts ciutadans des del sectarisme i el petit comitè, oblidant les diferents visions dels 
diferents grups i sense escoltar el poble. Exposa que, per no haver escoltat les seves 
contribucions en aquest afer i per tot el que dirà hàbilment el Sr. Rufí, el seu vot serà en contra. 
Repeteix que no vol que s’hipotequi el municipi. 
 
El Sr. Coll planteja al Sr. Dalmau on s’ubicarà la planta de transferència, demanant-li si s’ha 
mogut algú demanant el seu emplaçament al polígon industrial. Comenta que al plec es fa 
constar que els terrenys seran al polígon però, si algun licitador vol, podrà presentar una 
proposta de terreny al costat de la deixalleria o de la depuradora, anant a càrrec seu els costos 
que comporti. Considera que si, finalment ha d’anar al polígon, cal ser sensible amb les 
empreses que actualment estan treballant-hi. 
 
També mostra la seva preocupació per la força que tindrà l’empresa adjudicatària al gestionar 
tots aquests serveis i considera que l’àrea corresponent hi haurà d’estar molt a sobre. També 
mostra la seva preocupació sobre com quedarà la recollida domèstica porta a porta al nucli, 
donat que actualment no és agradable veure les bosses d’escombraries a la nit amb gats. 
Considera que caldrà treballar per trobar el lloc idoni per als contenidors.  
 
El Sr. Rufí agraeix la confiança del Sr. Sarquella i espera satisfer-lo amb la seva intervenció. Fa 
avinent que el grup d’Esquerra farà una sèrie de consideracions en la línia del Ple anterior. Així, 
exposa que els canvis que s’albiren en relació amb les competències municipals, la certesa que 
minvaran els ingressos de l’Estat, la Generalitat i la Diputació i l’empitjorament de la situació 
econòmica dels nostres ciutadans i de les seves famílies, fan que aquest plec de clàusules  
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sembli als regidors del grup municipal d’ERC un veritable disbarat, una imprudència i una manca 
de sentit comú, des del punt de vista de les finances municipals. 

 
Manifesta que, en aquests moments de crisi econòmica, que també afecta als ajuntaments i als 
seus ingressos propis en tributs, taxes i impostos, agafar compromisos milionaris amb un 
contracte per sobre de les nostres possibilitats econòmiques i de llarga durada (13 anys) és 
molt poc sensat. Fa avinent que s’està parlant de quantitats milionàries per sobre els 
30.000.000 d’euros, si es considera l’IVA i l’IPC. 
 
També es pregunta quins canvis econòmics, impositius, laborals, etc. ens esperen en aquests 
13 anys de contracte i si ho sap algú. A tall d’exemple fa avinent que, des de l’aprovació inicial 
fins al dia d’avui, l’IVA ha sofert un canvi fins al 2%, la qual cosa suposa un impacte sobre la 
totalitat del contracte de 600.000 euros.  
 
Respecte a la distribució del contracte, manifesta que els percentatges de despesa aproximats 
són del 73% de personal, 7% de gestió i 20% de maquinària, amortitzacions i combustible. Creu 
que un percentatge superior al 60% en despeses de personal en una empresa de serveis són 
excessius, desaconsellables i insostenibles en el temps. 
 
És del parer que el malbaratament en maquinària nova, interessos i amortitzacions (20%) no té 
massa sentit en aquests moments i no és imprescindible. Considera que, evidentment, aquesta 
gran despesa fa necessària una amortització llarga, un contracte llarg. 

 
Considera que el redactat del plec sembla fet a mida de l’actual empresa adjudicatària amb 
molta flexibilitat, que el govern municipal veu favorable als interessos municipals i que el grup 
d’Esquerra està segur que afavoreix l’empresa adjudicatària. Opina que no es concreten els dies 
de recollida i que el règim sancionador és excessivament tou. 
 
També fa avinent que, tot i eliminar la recollida domiciliària porta a porta, aquest fet no 
representa sorprenentment un estalvi a considerar. Afirma que es podria considerar si suposés 
un gran estalvi. Fa avinent que, per a Esquerra, cal continuar amb al porta a porta als nuclis 
històrics, on és impossible la instal·lació de contenidors i a on cal un servei que mantingui 
l’atractiu dels nostres nuclis històrics i la seva dinàmica comercial. 

 
Fa avinent que els contenidors implementats majoritàriament seran de 1.100 litres, massa 
petits, quan la tendència és la contrària a per tot, amb contenidors més grans i amb recollida 
lateral amb un sol operari, s’eliminen els grans iglús de selectiva que s’està tan acostumat a 
veure. 
 
També constata que no s’implementa la neteja viària amb aigua regenerada de la depuradora 
que és el que caldria i s’usa aigua potable; un malbaratament d’un recurs escàs en aquests 
moments. 
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Afirma que s’incorporen nous serveis quan caldria reduir-ne; així la neteja de grafits i la retirada 
de cartells, uns serveis innecessaris i que es poden cobrir amb personal de la brigada municipal, 
afegint-hi també un nou servei de recollida de poda en contenidors afavorint sectors 
determinats sense cap argument ni justificació i que poden accedir a la deixalleria. Exposa que 
també s’hi incorpora un nou servei de manteniment del clavegueram (entre el camió i el 
personal són uns 800.000 euros), un concepte que ja es paga trimestralment amb el rebut de 
l’aigua (3,90 €/trimestre) i que entén que suposa una duplicitat en el pagament del servei i que 
continua dubtant de la legalitat i que no se’ls ha contestat aquest tema. 
 
Exposa que es defineix la temporada alta des de l’1 d’abril al 31 d’octubre, un excés de servei 
en un punt on es podria abaratir el cost del mateix. 

 
També fa avinent que els dos grups de contenidors soterrats necessiten una neteja més 
freqüent i no poden continuar en l’estat d’abandonament i deixadesa que tenen actualment. 

 
Destaca que no veuen tècnicament la necessitat de la planta de transferència, perquè la veuen 
prescindible, si es té en compte el volum de residus que es generen localment i perquè 
necessitarà un personal adscrit que no es contempla al plec de clàusules. Considera que, si es 
vol fer al polígon industrial, cal informar les indústries, tenir informats els industrials i dir a quina 
parcel·la es vol fer. 
 
Consegüentment, resumint, exposa la posició del grup municipal d’Esquerra: 1) aquest plec de 
clàusules no reflecteix el que necessita, i que es pot permetre i pagar, el nostre municipi en 
neteja viària, de platges, recollida d’escombraries i gestió de la deixalleria; 2) no suposa cap 
evolució ni modernització del que ja fem, ni en el concepte de recollida, ni en la gestió 
mediambiental i reciclatge, ni tecnològica, d’un model antiquat, car i d’altres moments 
econòmics millors; 3) hipotecarem 13 anys les finances municipals, una llosa que les 
condicionarà fortament; 4) proposem el fraccionament en dos, o tres contractes amb empreses 
mitjanes i del municipi, amb una durada de cinc anys com a màxim: un contracte escombraries, 
selectiva i deixalleria, un contracte de neteja viària i un contracte de platges; 5) s’hauria 
d’estudiar i valorar la possibilitat de fer la neteja viària i de platges amb recursos propis, amb 
personal municipal; 6) un concurs d’aquest import i durada (de dues ò tres legislatures) 
requeriria un consens municipal màxim que no s’ha buscat en cap moment. 

El Sr. alcalde exposa que tots els grups han pogut participar en aquest procés, que, quan es va 
haver fet la feina tècnica, se’ls va convocar, se’ls va explicar el seu contingut, han pogut aportar 
el que han considerat oportú i moltes de les aportacions han estat admeses, deixant de banda 
si algun grup no ha fet cap aportació. Afirma que no es poden dir mentides sobre el fet que no 
hi ha hagut diàleg ni participació. 
 
Donat que per a la mesa de contractació s’hi inclourà un representant de cada grup polític del 
consistori, el Sr. alcalde demana que cada grup designi un representant. Així, els designats són: 
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Sra. Sandra Bartomeus i Vicens (CiU) 
Sra. Sílvia Comas i Batista (L'EST) 
Sr. Andrés Navarrete i Quirós (PP) 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, regidor (Esquerra-AM) 
Sr. Narcís Noguer i Daurell, regidor (UPM-PM) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET) 
 
El Sr. Dalmau indica al Sr. Sarquella que aquest ha estat un tema molt participatiu, on tothom 
ha aportat les seves opinions i creu que ha tingut temps més que suficient per aportar les seves 
consideracions i, si no ha volgut fer-ho, seguirà essent convidat en tots els passos que es facin 
en aquest procés. Li comenta que ell, com la resta de membres del consistori, ha pogut 
participar activament en aquest procés.  
 
Fa avinent al Sr. Coll que la planta de transferència es preveu que pugui anar instal·lada en el 
polígon industrial o en dos indrets que els licitadors proposin, bé a la deixalleria, bé a la 
depuradora, amb el vistiplau de l’Ajuntament. Quant a tenir tots els serveis amb una única 
empresa, li exposa que es fa per un tema d’economies d’escala: si es fan 3 licitacions, cada 
empresa hauria de preveure el seu benefici industrial i les seves despeses generals. Pel que fa 
al porta a porta de la recollida domiciliària, li comenta que la tendència és que la gent es 
desplaci als contenidors, on hi hagi les 5 fraccions. Al indrets del municipi on és més complicat 
l’accés amb vehicles, veurem les propostes de millora que plantegen els licitadors. 
 
Fa avinent al Sr. Rufí que la imprudència i la manca de sentit comú és el paper que va signar 
com a alcalde el 4 de maig de 2011, que reconeixia un deute amb Fomento de 101.000 euros 
(2011), 211.000 euros (2012) i 471.000 euros (2013) i que li mostra per enèsima vegada. 
Així, podia dir que no hi havia factures al calaix però el reconeixement de deute és el mateix. 
Exposa que l’únic tracte de favor, el va tenir ell amb l’empresa o l’empresa amb ell i que l’equip 
de govern no té cap tracte de favor amb cap empresa. Considera que la part tècnica ha estat 
treballada pels tècnics municipals, que s’han estudiat altres pliques i s’ha parlat amb altres 
ajuntaments. Creu que les consideracions que fa no són majoritàriament tècniques, sinó d’un 
altre fons.  
 
Respecte a la durada del contracte, afirma que no són 13 anys, sinó 11 anys. També fa avinent 
que actualment s’estan suportant amortitzacions d’inversions que es van fer en el seu moment i 
que no s’acabaran fins al 2027 o el 2034, i que en la nova plica també es preveuen amortitzar 
inversions a diversos anys vista. Respecte al fet que els anys de contracte han de ser menys, li 
fa avinent que demà mateix l’empresa pot fer una vaga, o que a finals d’any es tanqui 
l’abocador de Solius i s’hagi d’anar a abocar a Lloret de Mar. Li comenta que, si cada dia s’ha 
d’anar amb 3 camions a Lloret, això és un cost insuportable per a l’Ajuntament, d’aquí que es 
prevegi una planta de transferència. Així, amb el material compactat, amb camions més grans i 
de dia, es podrà anar a abocar a Lloret o a Pedret i Marzà. Per tant, li fa avinent que, dins els 
11 anys hi poden haver canvis constants. Li recorda que els plecs preveuen que, si és el cas, es 
pugui reduir la prestació de serveis en funció de les necessitats de cada moment. Quant a la 
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maquinària nova, li diu que el camió amb braç lateral no podria passar per alguns carrers del 
municipi perquè és molt més gran que els actuals, tot i que hi va només un xofer. Li recorda 
que molts dels industrials als quals es presta el servei de recollida tenen contenidors de 1.100 
litres. La proposta que planteja el Sr. Rufí, afirma, comportaria haver de dur a terme un doble 
servei: als industrials i als veïns, generant més despesa. Exposa que no han escollit el sistema 
més bonic, sinó el que va millor per al municipi. Fa avinent que els iglús no s’eliminen perquè hi 
ha establiments que en tenen. Respecte al servei de poda, afirma que no s’ha fet per perjudicar 
ni per beneficiar ningú, és una fracció més que cal recollir i que, tenint urbanitzacions, és 
necessari durant uns mesos. Respecte al clavegueram, exposa que el secretari ja li va aclarir i 
que no hi ha cap doble imposició. En resum, afirma que la nova plica representa un estalvi 
econòmic i un model que millora els serveis prestats actualment. 
 
El Sr. Sarquella comenta al Sr. Dalmau que s’omple la boca de participació i reunions amb els 
grups, però que ja ho va dir al Ple passat que es va rebre la plica final després de les comissions 
informatives, un fet totalment il·legal i un dia abans del Ple. Per tant, considera que es van fer 
modificacions fins a l’últim moment i sense comentar res. 
 
El Sr. Coll comenta al Sr. Dalmau que ells volen participar i col·laborar i que donen el seu suport 
per tirar endavant aquest projecte. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP i dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM; i vot en 
contra dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM i del regidor del Grup del COET). 
 
 
8. MOCIÓ DEL CONSORCI ALBA-TER PER GARANTIR EL CABAL DEL RIU TER EN EL MARC 
DEL PROCÉS DE LICITACIÓ DE LA GESTIÓ DEL SERVEI D’ABASTAMENT PRESTAT PER 
AIGÜES TER-LLOBREGAT (ATLL). EXP. 703/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 26 de juliol de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
“El Consell de Govern del Consorci Alba-Ter, ens supramunicipal format per 56 Ajuntaments i 5 
Consells Comarcals de la conca del Ter que treballa per a la conservació del riu Ter i els seus 
hàbitats per a la revalorització del patrimoni cultural associat a l’aigua, i per al desenvolupament 
territorial i la dinamització econòmica d’aquestes comarques, ha estat coneixedor de 
l’avantprojecte d’explotació d’obres per a la licitació del contracte administratiu de gestió i 
prestació del servei d’abastament d’aigua en alta Ter-Llobregat ATLL (Aigües Ter-Llobregat), el 
qual fou publicat al DOGC número 6139, de 31 de maig de 2012. Aquesta empresa pública 
adscrita al Departament de Territori i Sostenibilitat, creada l’any 1990 i que abasteix gran part 
de la població de les comarques barcelonines, ha acumulat un important dèficit econòmic els 
darrers anys que obliguen el Govern de la Generalitat a prendre mesures per revertir-ne l’actual 
situació.  
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En aquest sentit, i tenint en compte que gran part de l’aigua que gestiona ATLL és provinent de 
la conca del riu Ter (amb una captació l’any 2009 de prop de 158,5 Hm3), el Consorci Alba-Ter 
manifesta que el territori cedent d’aquesta aigua ha de tenir un important paper en aquest 
procés. 
 
El Consorci Alba-Ter ha tingut en tot moment -i especialment en els períodes de sequera i de 
forta mobilització social i popular-, un paper institucional, coherent i propositiu, essent un 
organisme que ha fet possible un diàleg fluid entre el territori i el Govern de la Generalitat de 
Catalunya. A més, des de fa molts anys treballa per l’entesa territorial, cercant solucions globals 
en la gestió de l’aigua a Catalunya, com ho testimonien els actes organitzats la passada 
primavera, amb la publicació al mes de maig del llibre “El transvasament del riu Ter; present, 
passat i futur d’una realitat incòmode” de l’Ateneu Naturalista de Girona o la presentació al mes 
de juny del llibre “La batalla per l’aigua” d’Ignasi Aldomà, sempre en la línia d’aportar solucions 
viables, possibilistes i realistes a una gestió de l’aigua al nostre país que no sempre passi per 
obtenir el recurs a través d’un transvasament sistemàtic que està perjudicant el riu Ter. En 
aquest sentit, les propostes treballades des d’entitats rellevants i representatives de les 
comarques de Girona (aglutinades sota la Plataforma del Ter) i de les comarques de ponent 
(Compromís per Lleida), apunten a solucions possibles i justes per garantir la distribució d’aigua 
arreu de Catalunya sense dependre únicament del Ter, a través d’interconnexions de xarxes 
provinents de diferents conques, segons la disponibilitat de cadascuna d’elles. Aquestes 
propostes, recolzades pel Consorci Alba-Ter, possibiliten una reducció de l’aportació de l’aigua 
del Ter, però alhora un compromís solidari d’aquest territori amb el conjunt de Catalunya, 
sempre complementat per aigües d’altres conques catalanes quan això sigui necessari. 
 
Així mateix, i tenint en compte el greuge històric de manca de cabal al riu Ter (incomplint durant 
molts anys el Pla Sectorial de cabals de Manteniment aprovat l’any 2006 per part la Generalitat 
de Catalunya o cedint alguns anys prop del 75% de la seva aigua), el Consorci Alba-Ter 
manifesta la seva preocupació per la possibilitat que els nous criteris de gestió puguin anar en 
una direcció que no representi la millora d’aquesta situació. És per aquest fet que, més enllà de 
la tipologia i característiques empresarials pel que fa a la gestió que finalment acabi tenint 
l’actual ATLL, el Consorci reclama que siguin tinguts en compte els criteris tècnics, econòmics, 
socials i especialment ambientals que garanteixin un cabal adequat per al nostre riu.  
 
L’avantprojecte esmentat relatiu a la nova gestió d’ATLL no inclou consideracions de gran 
importància per a la gestió de l’aigua i dels nostres rius reflectides a la Directiva Marc de l’Aigua, 
el Pla de Gestió del districte de conca fluvial de Catalunya (PGDCFC) o el Pla Sectorial de Cabals 
de Manteniment, com tampoc compromisos manifestats pel Govern de la Generalitat, el més 
significatiu dels quals és el “Compromís amb el Ter”, que té com a objectiu passar d’extreure els 
190 hectòmetres cúbics habituals durant el període 2000-2010, fins a un màxim de 115 
hectòmetres cúbics l’any 2015. Per contra, aquest avantprojecte continua considerant l’aigua 
del Ter com la gran font de subministrament de la xarxa d’ATLL, arribant fins als 166 
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hectòmetres cúbics (i amb un mínim de 120, que no garanteix el cabal necessari al riu en anys 
secs). 
 
D’altra banda, el Consorci també manifesta la necessitat d’aprovar una nova Llei del Ter que 
substitueixi la vigent (aprovada l’any 1959), més adaptada a les realitats pluviomètriques, 
ambientals, demogràfiques i socials de l’actualitat. Només així, i amb una perspectiva que tingui 
en compte tots els recursos hídrics disponibles arreu de Catalunya i només de la conca del Ter 
(la qual està disposada a seguir aportant una quota raonable de solidaritat hídrica), es podran 
aconseguir els objectius que el Consorci sempre ha considerat imprescindibles: garantir aigua 
suficient per a tothom, i alhora garantir una bona salut del riu Ter. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Sol·licitar al Departament de Territori i Sostenibilitat que el Consorci Alba-Ter, com a ens que 
aglutina i representa la pràctica totalitat dels Ajuntaments i Consells Comarcals riberencs del riu 
Ter, sigui tingut en compte i sigui informat del procés que regirà la contractació administrativa 
de gestió i prestació del servei d’abastament d’aigua en alta Ter-Llobregat ATLL. 
 
2n. Demanar al Govern de la Generalitat que el procés de prestació del servei d’abastament 
d’aigua en alta Ter-Llobregat ATLL, independentment de la tipologia de gestió que acabi definit, 
no suposi una reducció dels cabals del riu Ter, ja prou migrats i que posin el risc la salut del 
nostre riu. 
 
3r. Demanar a les forces polítiques representades al Parlament de Catalunya que treballin per a 
modificar la llei de 1959 referent al riu Ter i substituir-la per una llei adaptada al temps actuals, 
que garanteixi que el riu Ter tingui l’aigua que es mereix, d’acord amb el “Compromís amb el 
Ter”. 
 
4t. Sol·licitar al Govern de la Generalitat que tingui en compte els plantejaments de gestió 
hídrica per al conjunt de Catalunya proposats per entitats com la Plataforma del Ter i 
Compromís per Lleida, que aporten solucions reals, possibles i justes a la gestió de l’aigua al 
nostre país. 
 
5è. Sol·licitar al Govern de la Generalitat de Catalunya que traslladi el posicionament del 
Consorci Alba-Ter, recollit en aquesta moció, a les empreses que es presentin al procés de 
prestació del servei d’abastament d’aigua en alta Ter-Llobregat ATLL. 
  
6è. Demanar al Govern de la Generalitat que sigui compensat el greuge històric, ambiental i 
social, cap al territori del Ter com a conca cedent, que ha vist mancades les seves possibilitats 
de desenvolupament econòmic i territorial des de la posada en marxa del transvasament els 
anys 60. 
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7è. Traslladar aquests acords al Govern de la Generalitat de Catalunya, a les forces polítiques 
del Parlament de Catalunya, a l’Agència Catalana de l’Aigua i a l’empresa Aigües Ter-Llobregat”. 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Rufí, qui exposa que, més enllà d’aquest espoli de més de 
50 anys, la possibilitat de privatització d’Aigües Ter Llobregat pot ser l’estocada definitiva al riu 
Ter. Afirma que es parla d’una concessió de 50 anys amb quantitats transvasades de 125 a 
166 Hm3 d’aigua, amb la qual cosa les salinitzadores queden com a recursos d’urgència. Fa 
avinent que aquest fet comportarà l’espoli sistemàtic del Ter. Constata que l’empresa 
adjudicatària buscarà ràpidament beneficis amb un ús privatiu d’un bé públic com és l’aigua. 
Considera que potabilitzar l’aigua del Ter és molt més barat que fer-ho de la del Llobregat o 
obtenir-ne de les dessaladores. Considera que cal vetllar pels compromisos adquirits per 
l’anterior Govern de la Generalitat, bàsicament cercant una interconnexió de xarxes. Considera 
que no es pot arribar a aquest extrem per necessitats financeres de la Generalitat. Afirma que, 
del Ter, en depenen els aqüífers, el paisatge, l’agricultura i, en definitiva, un model econòmic 
que abasta també el turisme. Demana al Sr. alcalde que lideri les iniciatives que facin falta en 
defensa del Ter. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
9. MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA PER 
IDENTIFICAR TORROELLA DE MONTGRÍ COM A MUNICIPI ADHERIT A L’ASSOCIACIÓ DE 
MUNICIPIS PER LA INDEPENDÈNCIA AMB RÈTOLS A L’ENTRADA DE TORROELLA I DE 
L’ESTARTIT. EXP. 702/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, la regidora Sra. Laia Coll llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 26 de juliol de 2012, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vist que l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, com a municipi empordanès de Catalunya 
compromès amb les aspiracions nacionals del país, ha donat sempre suport a totes les 
iniciatives en defensa de la llengua, la cultura i la nació catalana. 
  
Vist que el posicionament municipal ha estat inequívoc quan el nostre idioma o les nostres 
institucions han estat menyspreades, posant-nos sempre al costat de la Generalitat de 
Catalunya i el seu president quan el nostre país ha estat agredit amb sentències judicials o 
posicionaments polítics bel·ligerants. 
  
Vistes les següents mocions, totes elles aprovades pel Ple de l’Ajuntament de Torroella de 
Montgrí: 
  

- Ple de 5 de febrer de 2009: aprovació de la moció per la internacionalització del dret de 
decidir a tenir un estat propi del poble català. 
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- Ple del 17 de setembre de 2009: moció en defensa del dret a decidir i de la consulta 

popular per a la independència de Catalunya. 
  
- Ple del 5 d’agost de 2010: moció del grup municipal d’Esquerra Republicana de 

Catalunya sobre la sentència del Tribunal Constitucional, sobre l’Estatut d’Autonomia de 
Catalunya i per la independència nacional. 

  
- Ple del 10 de novembre de 2011: moció per a l’adhesió a l’Associació de Municipis per la 

Independència. 
  
- Ple de 12 de gener de 2012: adhesió de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí a 

l’Associació de Municipis per la Independència i aprovació dels estatuts que la regulen. 
  
Vist que l’alcalde de Torroella de Montgrí, en representació de la comarca del Baix Empordà, 
honora el municipi formant part del Consell Directiu de l’Associació de Municipis per la 
Independència, un dels òrgans de govern de l’Associació, amb la Comissió Executiva i 
l’Assemblea General. 
  
Vist que l’Associació de Municipis per la Independència (AMI) va aprovar en l’assemblea del 
diumenge 8 de juliol de 2012, celebrada a Girona, elaborar una proposta de cartell per a tots 
els municipis adscrits a l’associació. 
  
Vist que cal fer una tasca de conscienciació a la ciutadania i donar exemple de coherència 
respecte dels acords de Ple i fer pública la pertinència del nostre municipi a l’Associació de 
Municipis per la Independència (AMI).  
  
Per tots aquests motius, el grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya proposa al Ple 
l’adopció del següent acord: 
  
1r. Identificar Torroella de Montgrí com a municipi adherit a l’Associació de Municipis per la 
Independència amb rètols a l’entrada de Torroella i de l’Estartit. 
  
2n. Mantenir aquesta situació fins que es recuperin els nostres drets nacionals amb la 
independència de Catalunya. 
  
3r. Comunicar aquest acord al president de l’Associació de Municipis per la Independència, a 
l’Assemblea Nacional Catalana i als presidents dels grups parlamentaris del Parlament, a 
l’Associació Catalana de Municipis i a la Federació Catalana de Municipis”. 
  
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Coll, qui exposa que el seu grup no està satisfet amb la 
forma que es porta aquest tema, ja que s’ha fet una interpretació teatral des del primer 
moment: no es va aprovar la moció en el Ple passat; el 21 de juliol l’Associació de Municipis per 
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la Independència entrega l’estelada al Sr. alcalde i la penja al balcó de l’Ajuntament, amb un 
discurs que semblava que Torroella seria el primer municipi en declarar la independència de 
l’Estat espanyol (exposa que al cap de 3 hores ja s’havien enretirat les estelades); l’endemà 
apareix una foto del Sr. alcalde amb l’estelada al seu darrere al Punt Diari. Fa avinent a tot el 
consistori que la independència del país serà i és una cosa molt seriosa. Creu que aquestes 
actituds donen ales a la gent com el PP que no vol la independència i, sobretot, minven les 
il·lusions de la gent que treballa per aconseguir-ho. 
 
El Sr. alcalde reconeix que cal anar per feina i diu al Sr. Coll que no és teatre. Afirma que el 
discurs el va fer des de dins i que era un acte que es va comentar amb els membres de 
l’Assemblea Nacional Catalana i de l’Associació de casa nostra, on li farien entrega de 
l’estelada, la qual s’instal·larà en un edifici municipal. Fa avinent que hi ha l’opció del Museu de 
la Mediterrània, però que es poden valorar altres opcions. Constata que no són partidaris de 
substituir la senyera, com plantejava el grup d’Esquerra en el Ple passat. Creu que l’estelada 
rebuda ha de conviure amb la senyera i, si logísticament és possible, conviuran senyera i 
estelada a la plaça del Lledoner. 
 
Respecte a la moció presentada pel grup d’Esquerra, fa avinent que, una vegada més, han 
aprofitat els vents a favor i demanen una cosa que ja s’hi està treballant des de fa temps des de 
l’Ajuntament, des del primer dia que es va ser membre de l’Associació de Municipis per la 
Independència. Des que es va fer la darrera assemblea de l’AMI s’està treballant pel format dels 
rètols d’adhesió que es posarien a Torroella i l’Estartit. Mostra als presents el darrer disseny del 
rètol i comenta que els el farà arribar per si el volen modificar i fer-hi aportacions. 
 
També comenta que, des de l’AMI i des de l’Ajuntament s’han enviat cartes al president de la 
Generalitat explicant les actuacions que s’estan portant a terme. Per tant, fa avinent que, amb 
totes aquestes actuacions, la moció és innecessària, per la qual cosa anuncia el vot en contra. 
Considera que el grup d’Esquerra ha tirat pel dret i, que s’hi ho haguessin comentat, haurien 
pogut anar tots a una. Els recorda que l’estelada, la senyera i la bandera de Torroella es 
col·locaran en tres màstils darrere el monument de la sardana. Fa avinent que no hi estaran fins 
a l’11 de setembre, sinó que hi perduraran fins a la independència. Comenta que cal centrar-se 
en la feina i anar per feina i empènyer cap a la independència i a veure si, d’aquí a poc, tots els 
municipis del Baix Empordà estan adherits a l’AMI (l’últim ha estat Corçà), associació que va 
creixent moltíssim. Acaba comentat que el vot serà en contra, no pel fons, que hi està a favor 
com ha constatat, sinó per haver aprofitat els vents favorables, donat que ja hi ha molta gent 
que hi està treballant. Comenta que, quan sigui l’hora, cal anar tots junts, deixant de banda els 
colors polítics.  
 
La Sra. Bassa fa avinent que s’alegra molt del seu discurs i que estigui treballant per la 
independència. Respecte al fet que Esquerra aprofiti els vents a favor, li comenta que el grup 
d’Esquerra fa molts anys que hi està treballant, i que ho ha fet en èpoques molt complicades, 
amb la qual cosa no aprofita els vents a favor. També comenta que la manera de fer-ho amb 
l’Ajuntament és fer-ho el més correcte possible. Afirma que es fa presentant les mocions a les 
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comissions informatives, entregant una còpia a cada grup municipal i després hi ha una 
setmana per consensuar-ho. Considera que és l’equip de govern qui ha de dir si ho consensua o 
no. S’alegra de la feina que va fent per la independència i espera que el discurs del 21 de juliol 
no sigui teatre i sigui una realitat aviat. 
 
El Sr. alcalde li assegura que no és teatre i que el que fa és feina. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i no s’aprova (vot a favor dels 4 regidors/es 
del Grup d’Esquerra-AM, dels 3 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET;  i 
vot en contra dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP). 
 
 
10. DONAR COMPTE DE L’APROVACIÓ DEFINITIVA I DE LA CONFORMITAT AL TEXT REFÓS 
DEL PLA ESPECIAL DE CATÀLEG DE MASIES I CASES DE PAGÈS EN SÒL NO 
URBANITZABLE. EXP. 381/08 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte de l’acord de la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, adoptat en 
la sessió de 6 d’abril de 2011, pel qual s’aprova definitivament el Pla especial de catàleg de 
masies i cases de pagès en sòl no urbanitzable, així com de l’acord adoptat el 7 de juny de 
2012, pel qual s’aprova el Text refós de l’esmentat pla especial. 
 
El Ple es dóna per assabentat dels acords esmentats. 
 
 
11. ASSUMPTES URGENTS 
 
No n’hi ha.  
 
 
B) PART DE CONTROL 
 
12. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES DELEGADES 
DEL NÚM. 1411 AL NÚM. 1691, CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 18 
DE JUNY DE 2012 I EL 13 DE JULIOL DE 2012 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals (ROF), el Sr. alcalde exposa als membres del Ple que han tingut a la seva 
disposició les resolucions que ha adoptat i les resolucions dictades per les regidories delegades 
núm. 1411 al núm. 1691, corresponents al període comprès entre el 18 de juny de 2012 i el 
13 de juliol de 2012, per tal que els regidors/es coneguin el desenvolupament de 
l’administració municipal als efectes del control i fiscalització dels òrgans de govern previstos en 
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l’article 22.2 a) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local 
(LRBRL). 
 
En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que els portaveus dels diversos grups del Consistori que no formen part del govern 
municipal han anat rebent les actes de les Juntes de Govern Local, motiu pel qual no es 
relacionen els acords adoptats en aquesta part de control del Plenari. 
 
Ningú objecta res i el Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
13. PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui reitera, en nom de COET, que aquest equip 
de govern està obsessionat en amagar informació al poble i demana transparència, comunicació 
i participació ciutadana per aconseguir un govern real pel poble i per al poble, on tothom pugui 
dir la seva i sigui escoltat. 
 
Comenta al Sr. alcalde que li sembla vergonyós assabentar-se per la premsa que s’ha aprovat la 
distribució dels integrants de l’òrgan rector del parc natural. Demana com es formarà la part que 
escull l’Ajuntament i com es decidirà quin representant del jovent del municipi en formarà part, 
proposta que CiU va plantejar en campanya electoral.  
 
Fa avinent a la Sra. Bosch que vol remarcar, des de COET, que la festa major de Torroella és 
part essencial de la vila, de la cultura i la tradició. És per aquest motiu que posa de manifest la 
voluntat d’implicar molt més els vilatans de totes les edats amb una comissió de festes per fer-
la més propera i representativa. També vol transmetre la queixa del jovent de no sentir-se part 
partícip en l’organització i decisió de les activitats juvenils que es realitzen al municipi. 
 
Comenta al Sr. Navarrete que, en relació amb la incorporació dels agents cívics, no veu bé ni 
consensuat la seva distribució al territori perquè es va dir que n’hi hauria un a la plana i no ha 
aparegut. És del parer que n’hi hauria d’haver un als carrers comercials a l’horari de màxima 
afluència per controlar l’augment de robatoris als comerços. També demana que en el quadrant 
d’horaris dels agents cívics es revisi el torn de festes perquè no caiguin ni en dilluns ni en dijous, 
que són els dies de mercat, ni dissabtes, que és el dia que hi ha més gent.  
 
Considera que s’han de reduir les dues juntes de govern que es fan al mes cobrant i que només 
hi porten 4 punts a una. Demana la reducció del sou dels regidors i dels tècnics que passen de 
50.000 euros i a veure si s’actua. 
 
El Sr. Coll afirma que ja farà arribar directament les preguntes als regidors corresponents, donat 
que està a punt de començar l’actuació en el Museu i que hi ha gent del públic que vol fer 
preguntes. 
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El Sr. Calvet fa avinent que ara fa just un any, en el ple d’agost de 2011, tot just en el segon 
ple del seu mandat, l’equip de govern (CIU-LEST-PP) va portar a Ple i va aprovar l’inici de 
l’expedient per a la constitució de l’Entitat Municipal Descentralitzada (EMD) de l’Estartit. 
Confirma que en aquest acord de Ple consta que es contractarien dos informes externs: un 
sobre la qualitat dels serveis a prestar i l’altre sobre els recursos de l’entitat municipal. Recorda 
que el Sr. alcalde també es va comprometre a formar una comissió integrada per tots els grups 
polítics municipals per tal d’estudiar la idoneïtat de l’EMD. Constata que ha passat un any i no 
saben res de cap informe ni de cap grup de treball. Planteja les següents qüestions: s’ha fet 
algun pas dels que es van comprometre? Si és així, per què no se n’ha informat a tots els grups 
municipals? També fa avinent que, si no s’ha fet res, cal una explicació de quin és el motiu 
d’haver-ho parat tot. 
 
La Sra. Bassa afirma que, com a grup municipal d’Esquerra, s’ha oposat, des d'un inici, al canvi 
de gestió de l'escola bressol Mar i Cel de l’Estartit per una raó bàsica: simplement perquè 
funcionava correctament, funcionava d’una manera modèlica, tant en la gestió i administració 
com pedagògicament. Per tant, considera que era una escola històrica perquè fins i tot molts 
dels de Torroella que ara tenim fills grans, els havíem portat a l'escola bressol de l'Estartit. 
 
Afirma que, des que l’equip de govern va anunciar el canvi en la gestió han pogut comprovar 
que tot han estat problemes: baixes laborals, treballadors sense titulació anant amunt i avall des 
del Consell Municipal a l'escola, canvis constants, irregularitats... fins i tot, en algun cas, mala 
fe. Recalca que ara ja fins i tot en els detalls que haurien de ser insignificants també es perden. 
Exposa que aquesta mateixa setmana, en concret el dia 30 de juliol, els pares van rebre una 
carta (signada el dia 26) on se'ls deia que, degut al canvi de gestió, el pagament es faria a l'inici 
del mes i no a mes vençut i, per tant haurien de pagar dues mensualitats seguides (juliol i 
agost).  
 
Demana a l’equip de govern si no sap que hi ha moltes famílies amb dificultats econòmiques. 
Els recorda si no saben que precisament el perfil dels alumnes durant l'estiu és el de famílies 
que necessiten portar els seus fills per fer la temporada turística (classe treballadora). Considera 
que això si que ho sap la regidora, ja que varia molt el nombre d'alumnes durant la temporada 
d'estiu. 
 
Afirma que poden dir-los que simplement és el canvi de gestió i que cal regularitzar el pagament 
de final a inici de mes, però en moments de crisi es podria fer d'una manera progressiva i 
cautelosa, es podria fer d'ara fins a final d'any i no hauria representat tanta dificultat en les 
butxaques de les famílies. 
 
També retreu que, a més, sembla que per donar la informació també s'amaguen, donat que les 
cartes van amb 3 signatures il·legibles i sense nom ni responsabilitat de la persona que signa. 
Afirma que no saben si qui signa com a Ajuntament és un regidor/a, un tècnic, un administratiu 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ple 8/2012, de 2 d’agost de 2012 
 

   217 

 

o un peó (mostra la carta) i el mateix passa pel que fa a les signatures de l'escola i de 
l'empresa. 

Demana que s’escolti el seu prec, que es facin les coses ben fetes, que no són temps ni per fer 
volar coloms, ni per gestionar malament, ni per amagar el cap sota l'ala.  
 
El Sr. alcalde respon al Sr. Sarquella demanant-li quina és la informació que s’amaga. Quant al 
parc natural, li fa avinent que fa moltes gestions el cap de la setmana i que, possiblement, 
també se n’assabenta per la premsa. La reunió a la que fa referència és la que va dur a terme 
amb el director general i el delegat de la Generalitat a Girona. Afirma que es tracta d’una 
proposta que la Generalitat fa als ajuntaments afectats per a valorar-la. Respecte al jovent 
exposa que la Generalitat ha convocat les associacions vinculades amb les activitats del parc 
natural i jovent n’hi haurà d’haver. Exposa que, si el Sr. Sarquella es refereix a alguna entitat en 
concret, li pot dir per assegurar-se que la Generalitat la convoqui. 
 
Al Sr. Calvet li fa avinent que, en relació a l’EMD, el Xaloc la Diputació de Girona està redactant 
l’informe econòmic. Afirma que es disposa de la documentació elaborada pels ajuntaments 
anteriors i que es va fer la delimitació dels dos nuclis. Exposa que, quan es disposi de l’informe 
econòmic, es podrà constituir el grup de treball, amb tots els grups representats. 
 
En relació amb l’escola bressol afirma que en pren nota i reconeix que no tenia constància de la 
carta que li ha ensenyat i preguntarà qui l’ha enviada. Considera que el procés s’ha portat 
correctament i que es va dur a terme amb la voluntat de millorar el servei. La Sra. Pibernat 
comenta que ella sí que tenia constància de la carta, que s’havia preparat al principi d’entrar 
l’empresa Suara i que, sense saber-ho ella, no la van enviar al principi. Per això es va fer 
ràpidament i signant-la ella per part municipal, comptant que era el mateix model anterior. 
Afirma que la carta comunicava als pares que, en lloc de pagar a finals de mes, ho haurien de 
fer a principis de mes, com l’escola de Torroella. Reconeix que hi ha un mes que s’encavalla el 
pagament, però afirma que hi haurà sensibilitat per si algun pare té algun problema.  
 
La Sra. Bassa li dóna les gràcies i li comenta que les coses les haurien de planificar i haver fet 
la transició des de principis de curs, per evitar que algun pare hagués de passar la vergonya 
d’anar a l’Ajuntament a dir que aquest mes no podia pagar. 
 
El Sr. Rufí demana al Sr. alcalde que, quan arribi l’informe de l’EMD, els hi faci arribar, a la qual 
cosa el Sr. alcalde li respon que sí, que quan arribi engegaran la constitució del grup de treball. 
 
Finalment, el Sr. Navarrete, en relació amb la petició del Sr. Sarquella sobre els agents cívics,  
comenta que li donarà la resposta en el termini més breu possible. 
 
Per concloure, el Sr. alcalde demana al Sr. Sarquella que li faci arribar el nom de l’associació 
per transmetre-la al delegat de la Generalitat a Girona. 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ple 8/2012, de 2 d’agost de 2012 
 

   218 

 

 

I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el Sr. alcalde aixeca la sessió, essent ¼ d’11 del 
vespre, i per a constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc aquesta acta 
que signa el Sr. alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
 
   
 
 
Jordi Cordon i Pulido    En dono fe - Josep Rovira i Jofre 
 
 
  


